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1  Η ΥΓΕΙΑ ΨΑΧΝΕΙ ΤΗΝ... ΥΓΕΙΑ ΤΗΣ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 54 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-09-2019

Επιφάνεια: 249.7 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 12000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

θεόδουάος ΠαπαβασιΑείου
Δημοσιογράφος, εκδότης του περιοδικού «Plan Be»

Η ΥΓΕΙΑ ΨΑΧΝΕΙ ΤΗΝ... ΥΓΕΙΑ ΤΗΣ
ΤΟΣΟ Ο ΚΥΡΙΑΚΟΣ Μητσοτάκης 
όσο και ο Βασίλης Κικίλιας τόνισαν 
πολλές φορές, από την πρώτη κιόλας 
μέρα που ανέλαβαν τα καθήκοντά 
τους, ότι στο επίκεντρο της πολιτι
κής τους θα είναι ο άνθρωπος. Ηδη, 
μία από τις πρώτες δεσμεύσεις τους 
παίρνει σάρκα και οστά, με τη χορή
γηση νοσοκομειακών ογκολογικών 
Φαρμάκων Υψηλού Κόστους απευ
θείας προς τις ιδιωτικές κλινικές, 
ώστε να σταματήσουν οι ουρές που 
παρατηρούνταν στα φαρμακεία του 
ΕΟΠΥΥ και η συνεπαγόμενη ταλαι
πωρία των ασθενών. Αυτό είναι ένα 
μικρό και σημαντικό βήμα. Απαι
τούνται, όμως, πολλά ακόμη και με
γαλύτερα, ώστε να μπορέσουμε κά
ποια στιγμή να πούμε ότι οι Ελληνες 
έχουν το Εθνικό Σύστημα που δικαι
ούνται και δεν έχουν τίποτα να ζηλέ
ψουν από τους άλλους Ευρωπαίους 
πολίτες. Τα μεγάλα «αγκάθια» που 
θα κληθεί να αντιμετωπίσει άμεσα 
το υπουργείο Υγείας είναι πολλά. Και 
είναι «αγκάθια» που έχουν... ματώσει 
πολλές προηγούμενες κυβερνήσεις, 
προκαλώντας σοβαρά προβλήματα 
στην ποιότητα ζωής των ασθενών, 
στην ποιότητα των παρεχόμενων 
υπηρεσιών και στην αγορά. Το ΕΣΥ 
θέλει νέα πνοή, θέλει εκσυγχρονι
σμό, θέλει επαρκή στελέχωση, θέλει 
σωστούς προϋπολογισμούς. Ράντζα, 
ελλείψεις προσωπικού και υλικών, 
ουρές και λίστες αναμονής είναι η 
κλασική πλέον εικόνα που ζει ο Ελ

ληνας ασθενής στην καθημερινότητά 
του τα τελευταία χρόνια.

Τα απανωτά λάθη, τα οριζόντια μέ
τρα και η έλλειψη στρατηγικού σχε- 
διασμού στον τομέα του φαρμάκου 
είναι ένα ακόμη θέμα που δεν κατά- 
φερε να βρει υγιείς λύσεις στα χρό
νια της κρίσης. Και το αποτέλεσμα; 
Καθυστέρηση στην πρόσβαση των 
ασθενών στα νέα φάρμακα, αστάθεια 
στην αγορά, έλλειψη κινήτρων και 
«μπλόκο», κατά συνέπεια, στις επεν
δύσεις για έρευνα και ανάπτυξη.

Η Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας 
μοιάζει πλέον με... ανέκδοτο. Είναι 
δύσκολο να μετρήσει κανείς τα νο
μοσχέδια, τις προτάσεις και τις προ
σπάθειες που έγιναν την τελευταία 
δεκαετία και ακόμη βρισκόμαστε 
στο σημείο μηδέν. Αυτά είναι μόνο 
τρία από τα βασικά προβλήματα που 
αναζητούν άμεση λύση. Προβλήματα 
που είναι πάντα στις προτεραιότητες 
κάθε νέας κυβέρνησης. Απλά στην 
πορεία κάπου χάνονται ανάμεσα στο 
κυνήγι των δαπανών, σας προσωρι
νές λύσεις και στη λογική που επι
βάλλει να «καθαρίζουμε όσα βλέπει 
η πεθερά», αφήνοντας τα υπόλοιπα 
στην... πεθερά του επόμενου υπουρ
γού. Χρειάζεται εκσυγχρονισμός, υγι
ές σχέδιο με όραμα και αλλαγή νο
οτροπίας. Αν αυτά ικανοποιηθούν 
έστω και μερικώς από τη νέα κυβέρ
νηση, τότε ο ανθρωποκεντρικός προ
σανατολισμός θα αποκτήσει νόημα 
και ουσία. ■
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1  Ευθύνεται η αλόγιστη μετακίνηση ιατρών
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ

ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ
Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-09-2019

Επιφάνεια: 483.38 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΙΑΤΡΙΚΟΣ ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΓΙΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΥΠΑΡΙΣΣΙΑΣ

Ευθύνειαι η αλόγιστη 
μετακίνηση ιατρών

Σ
την αλόγιστη μετακίνηση 
ιατρών με μόνιμες οργα
νικές θέσεις διαπιστώνει ο 
Ιατρικός Σύλλογος Μεσσηνίας 

ότι οφείλεται το πρόβλημα λει
τουργίας του Νοσοκομείου Κυ
παρισσίας. Γι' αυτό και σε συ
νάντηση του συλλόγου με τον 
διοικητή του Νοσοκομείου Μεσ
σηνίας Γ. Μπέζο προτάθηκε η 
άμεση επιστροφή των ιατρών αυ
τών, καθώς ο σύλλογος λέει ότι 
υπάρχει το νομικό πλαίσιο για 
την επιστροφή τους.

Ο ΙΣΜ επισκέφτηκε προχθές 
το διοικητή του Νοσοκομείου 
Μεσσηνίας Γιώργο Μπέζο και τη 
διευθύντρια Ιατρικής Υπηρεσίας 
Αγγελική Ζέρβα, και όπως ανα
φέρει η σχετική ανακοίνωση, "συ
ζήτησε διεξοδικά το σοβαρό πρό
βλημα της αναστολής της λει
τουργίας της Χειρουργικής Κλι
νικής της νοσοκομειακής μονά
δας Κυπαρισσίας, καθώς και την 
υποστελέχωση κλινικών και τμη
μάτων και των Νοσοκομείων Κα
λαμάτας και Κυπαρισσίας".

Στη συνάντηση "διαπιστώθηκε 
προσπάθεια εκ μέρους της Διοί
κησης να βρει ιατρούς για να κα- 
λύψουν τις κενές θέσεις", ανα
φέρει η ανακοίνωση - ενώ σε 
άλλο σημείο της σημειώνεται ότι 
"πολλές κλινικές και των δύο 
Νοσοκομείων δεν έχουν καλύψει 
όλες τις ημέρες του Σεπτεμβρίου 
με εφημερίες, πολλώ δε μάλλον 
με ασφαλείς εφημερεύσεις".

Το πρόβλημα "διαπιστώθηκε 
ότι οφείλεται στην αλόγιστη -και 
χωρίς να εξασφαλίζεται η λει
τουργία των τμημάτων που έφευ
γαν- μετακίνηση ιατρών με μόνι
μες οργανικές θέσεις από το Γ ε
νικό Νοσοκομείο Μεσσηνίας- 
Νοσηλευτική Μονάδα Κυπαρισ
σίας, όπως δύο χειρουργών, ενός 
ορθοπαιδικού, μιας αναισθησιο- 
λόγου και μιας νεφρολόγου, που 
αποτελούσαν τη ραχοκοκαλιά 
του Νοσοκομείου Κυπαρισσίας". 
Γι' αυτό και "η παρουσία τους, 
σήμερα που το Νοσοκομείο δυ
στυχώς βρίσκεται στη χειρότερή 
του κατάσταση από πλευράς λει
τουργίας και ασφαλών παροχών

υγείας, κρίνεται απαραίτητη για 
να ξεκινήσει η ομαλή του λει
τουργία".

Για το λόγο αυτό "προτάθηκε 
στον κ. Μπέζο, σε συνεννόηση 
με την 6η ΥΠΕ, να επανορθώσει 
με την άμεση επιστροφή των πα
ραπάνω ιατρών καθώς υπάρχει 
το νομικό πλαίσιο και να το πράξει 
άμεσα". Παράλληλα προτάθηκε 
"η άμεση εύρεση και άλλων ια
τρών υπηρετούντων στις Μονά
δες Υγείας της Μεσσηνίας, όπως 
με τη θέληση και συναίνεσή τους 
αποφασίσουν να προσφέρουν 
τις υπηρεσίες τους στη Νοση

λευτική Μονάδα Κυπαρισσίας μέ
χρι να επανδρωθεί πλήρως προ
τάσσοντας ασφαλές καθεστώς 
εφημερίας και παροχών υγείας".

Ο Αγροτικός Σύλλογος 
Γ αργαλιάνων 

για ίο Νοσοκομείο

Αναγκαία κρίνει τη λειτουργία 
του Νοσοκομείου Κυπαρισσίας 
ο Αγροτικός Σύλλογος Γαργα- 
λιάνων που σε ανακοίνωσή του 
αναφέρει:

«Ο Αγροτικός Σύλλογος Γαρ- 
γαλιάνων λαμβάνοντας υπ’ όψιν

τα δημοσιεύματα του τοπικού Τύ
που για την επικείμενη υποβάθ- 
μιση του Νοσοκομείου Κυπαρισ
σίας θέλει να καταστήσει σαφές 
προς πάσα κατεύθυνση ότι είναι 
έτοιμος να αντιδράσει στο πλάι 
των εργαζομένων.

Χωρίς να θέλουμε να μπούμε 
σε λεπτομέρειες του ιατρικού 
κλάδου, τα ακούσματα που έχου
με εδώ στα γραφεία του συλλό
γου είναι ανησυχητικά. Ολοι οι 
συνάδελφοι αγρότες, και όχι 
μόνο, λένε ότι η λειτουργία του 
Νοσοκομείου Κυπαρισσίας είναι 
απαραίτητη».

Ημερίδα από ίο Σύλλογο Εργαζομένων
Κλιμάκωση των κινητοποιήσεων αποφάσισε 

ο Σύλλογος Εργαζομένων του Νοσοκομείου 
Κυπαρισσίας, σε χθεσινή σύσκεψη του Συμ
βουλίου του με εκπροσώπους της ΑΔΕΔΥ και 
του ιατρικού προσωπικού.

Αυτό που αποφασίστηκε είναι στις 18 του 
μηνός να γίνει μια ανοιχτή ημερίδα-συγκέντρωση 
στην αίθουσα «Αλέκος Παπαδόπουλος» στην 
Κυπαρισσία, όπου θα κληθούν όλοι οι θεσμικοί 
και πολιτικοί φορείς για να ενημερωθούν και 
να πάρουν θέση για τα προβλήματα που έχουν 
δημιουργηθεί. Από την πλευρά του συλλόγου

θα υπάρχει ενημέρωση και ανάδειξη των προ
βλημάτων που υπάρχουν από την υποβάθμιση 
του νοσοκομείου λόγω της υποστελέχωσης. 
Επίσης θα παρουσιαστούν στατιστικά στοιχεία 
από τη λειτουργία του νοσοκομείου τα τελευταία 
χρόνια.

Στην ημερίδα αναμένεται να παρθούν απο
φάσεις για τις περαιτέρω κινήσεις και δράσεις, 
ενώ παράλληλα θα αναρτηθεί και πανό για τη 
γνωστοποίηση του προβλήματος που έχει δη- 
μιουργηθεί στην ομαλή λειτουργία του νοσο
κομείου. Κ.Μπ.
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1  Αναλαμβάνει τα έξοδα γιατρών για το Κέντρο Υγείας
Φιλιατρών

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ
ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ

Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-09-2019

Επιφάνεια: 99.78 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΔΗΜΟΣ ΤΡΙΦΥΛΙΑΣ

Αναλαμβάνει ία έξοδα 
γιατρών για το Κέντρο 

Υγείας Φιλιατρών
Την πρόθεσή του να αναλάβει ο 

Δήμος Τριφυλίας την κάλυψη όλων 
των εξόδων διαμονής δύο γιατρών, 
που θα στελεχώσουν το Κέντρο Υγείας 
Φιλιατρών, επανέλαβε χθες ο δήμαρ
χος Γιώργος Λεβεντάκης. Ηταν μια 
από τις προεκλογικές του δεσμεύσεις 
και όπως φαίνεται τη θέτει άμεσα σε 
εφαρμογή. Στη σχετική ανακοίνωση 
σημειώνεται:

«Οπως έχω αναφέρει και επίσημα 
στα ΜΜΕ, προτίθεμαι ως δήμαρχος Τριφυλίας, να δώσω κίνητρα 
σε νέους ιατρούς, προκειμένου να επανδρωθεί το Κέντρο Υγείας 
Φιλιατρών με ιατρικό προσωπικό, κάτι που θεωρείται αναγκαίο. 
Ο Δήμος Τριφυλίας, λοιπόν, θα αναλάβει να παρέχει σε δύο 
ιατρούς δωρεάν στέγη, καθώς επίσης να καλύψει όλα τα έξοδα 
διαμονής τους (λογαριασμούς ρεύματος - ύδρευση - θέρμανση 
κ.λπ.), έτσι ώστε να μπορούν και αυτοί να αντεπεξέλθουν 
οικονομικά, στις δύσκολες εποχές που διανύουμε». Κ.Μπ.
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1  Τεράστια οφέλη από τη χρήση υγραερίου
Πηγή: 7ΜΕΡΕΣ ΤΗΣ ΗΠΕΙΡΟΥ Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-09-2019

Επιφάνεια: 261.12 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΑΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ

Τεράστια οφέλη από τη χρήση υγραερίου
Σε μία μικρή επένδυση, σε σχέση με 

ίο ετήσιο όφελοε που θα επιφέρει, 
προχωρώ το Πανεπιστημιακό Νοσοκο
μείο Ιωαννίνων, καθώε θα προμηθευ- 
θεί σύστημα αποθήκευσηε και 
διαχείρισηε υγραερίου, που θα καλύψει 
τιε ενεργειακέε του ανάγκεε.
Ύστερα από τρειε άγονεε διεθνείε δια- 

γωνιστικέε διαδικασίεε, αναδείχθηκε 
την προηγούμενη εβδομάδα ανάδοχοε 
για την προμήθεια και εγκατάσταση συ- 
στήματοε αποθήκευσηε και διαχείρισηε 
υγραερίου για την κάλυψη των ενεργει
ακών αναγκών του Πανεπιστημιακού 
Γενικού Νοσοκομείου Ιωαννίνων. Η αυτήε διαδικασίαε οφείλεται στην επί- σίαε, του Τμήματοε Προμηθειών και τηε
αίσια κατάληξη τηε μακροχρόνιαε μονή προσπάθεια τηε Τεχνικήε Υπηρε- Διοίκησηε του ΠΓΝΙ. Η επένδυση αυτή,

προϋπολογισμού 430.000 ευρώ που 
χρηματοδοτήθηκε από το ΠΔΕ με τη 
συμβολή τηε Περιφέρεια Ηπείρου, θα 
ολοκληρωθεί μέσα στο φθινόπωρο και 
αναμένεται να επιφέρει εξοικονόμηση 
πόρων άνω των 700.000 ευρώ το 
χρόνο στο Νοσοκομείο, ενώ ταυτό
χρονα θα μειώσει σημαντικά τουε περι- 
βαλλοντικούε ρύπουε.

Υπεγράφη η σύμβαση για 
τον Αξονικό_________________

Ταυτόχρονα υπεγράφη από τη Διοί
κηση και την ανάδοχο εταιρεία η σύμ
βαση τηε προμήθειαε και εγκατάστασηε 
του νέου Αξονικού Τομογράφου 64

τομών τύπου CANON AQUILION 
PRIME SP προϋπολογισμού 822.690 
ευρώ. Το ποσό θα διατεθεί από τον τα
κτικό προϋπολογισμό του Νοσοκομείου 
σε πέντε ισόποσεε ετήσιεε δόσειε.Ήδη 
έχουν δρομολογηθεί οι διαδικασίεε 
διαμόρφωσηε του χώρου υποδοχήε και 
η λειτουργία του νέου αξονικού τοπο
θετείται εντόε του επόμενου τριμήνου. 
Η ενίσχυση του εξοπλισμού με τον νέο 
αξονικό αναμένεται να μειώσει σημαν
τικά την αναμονή που παρατηρείται και 
παράλληλα να αναβαθμίσει τιε παρεχό- 
μενεε υπηρεσίεε υγείαε αναπτύσσον- 
ταε νέα ιατρικά πεδία εφαρμογών στο 
ΠΓΝΙ.
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1  «Χάπι της νεότητας»
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-09-2019

Επιφάνεια: 576.82 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΕΑ ΘΕΡΑΠΕΙΑ ΠΑ ΜΑΚΡΟΖΩΙΑ

Χάπι της νεότητας 
μέσα σε 5 χρόνιαΐ

Ψ
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Οι επιστήμονες προσπαθούν να βοηθήσουν τους ανθρώπους να γεράσουν ζώντας καλύτερα, 
με λιγότερο πόνο και λιγότερες ασθένειες. ΣΕΛ 8-9

«Χάπι της νεότητας» ακ 
από σήμερα!
Η λύση στη γήρανση μπορεί να είναι πιο κοντά από όσο νομίζουμε

Μ
ια νέα απλή θερα
πεία, η οποία δύνα- 
ται να αποτρέψει τα 
προβλήματα της γή
ρανσης, θα καταστεί 
διαθέσιμη σε πέντε έως 12 χρόνια από 
τώρα.

Η επιστήμη έχει ασχοληθεί με τον 
τρόπο με τον οποίο η επιμήκυνση του 
προσδόκιμου ζωής μπορεί να καταστεί 
δυνατή. Σήμερα για πρώτη φορά το εν
διαφέρον επικεντρώνεται στη δημιουρ
γία ενός χαπιού που θα αναστρέφει τη 
φυσιολογική διαδικασία γήρανσης και 
τα προβλήματα που συνδέονται με αυ-

Επιμέλεια:
ΓΙΩΡΓΟΣ

ΚΑΛΛΙΝΗΣ

τήν (οστεοαρθρίτιδα, απώλεια μνήμης, 
εκφύλιση ωχράς κηλίδας, καρκίνοι 
κ.α.).

Αυτό θα μπορούσε να επιτευχθεί με 
τα γεροντολυτικά (senolytics). Ήδη 
πολλοί γεροντολόγοι έχουν εξετάσει τις 
επιδράσεις αυτών των φαρμάκων σε 
ζώα και αρχίζουν τώρα πολλά υποσχό
μενες κλινικές δοκιμές σε ανθρώπους. 
Αν οι μελέτες συνεχίσουν να είναι επι
τυχημένες, οι σημερινοί μεσήλικες θα 
αποτελέσουν την πρώτη γενιά γέρων 
που θα διατηρούν τη νεανικότητά τους 
για μεγάλο διάστημα, με ελάχιστη ια
τρική υποστήριξη.

Οι επιστήμονες προσπαθούν να βοη
θήσουν τους ανθρώπους να γεράσουν

ζώντας καλύτερα, με λιγότερο πόνο και 
λιγότερες ασθένειες. Η απλή αύξηση 
της διάρκειας της ζωής χωρίς αντίστοι
χη βελτίωση της υγείας συνιστά μια 
πρόκληση για την οικονομία. Στη Βρε
τανία και την Ουαλία το προσδόκιμο 
ζωής έχει αυξηθεί σχεδόν 25 χρόνια τον 
τελευταίο αιώνα. Η φροντίδα των εξην- 
ταπεντάχρονων και των ογδονταπεντά- 
χρονων κοστίζει στο Εθνικό Σύστημα 
Υγείας της Βρετανίας διπλάσια και πεν
ταπλάσια χρήματα από αυτή των ατό
μων που είναι 30 ετών.

Ο Σου Μινγκ, αναπληρωτής καθηγη
τής στο Κέντρο Γήρανσης του Πανεπι

στημίου του Κονέτικατ, τονίζει ότι η 
υγιής γήρανση είναι σημαντική τόσο 
για τους ίδιους τους ανθρώπους όσο και 
για τις κυβερνήσεις.

Ο ίδιος υπήρξε μέλος της ερευνητι
κής ομάδας της Κλινικής Μάγιο (ακα
δημαϊκό ιατρικό κέντρο της Μινεσότα) 
η οποία έχει συνεισφέρει πολλαπλώς 
στον τομέα της γηριατρικής. Συγκεκρι
μένα, το 2011 η ομάδα έδειξε ότι η 
απαλλαγή από τα γερασμένα κύτταρα 
μέσω μιας γενετικής μεθόδου βελτιώνει 
την υγεία και αυξάνει το προσδόκιμο 
ζωής σε ποντίκια που είχαν γεράσει 
πρόωρα. Το ίδιο εύρημα επιβεβαιώθηκε
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1  «Χάπι της νεότητας»
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-09-2019

όμη και σε 5 χρόνια

και σε τρωκτικά που είχαν γεράσει με 
φυσιολογικό τρόπο, το 2016.

Έπειτα από αυτή την προσπάθεια δεν 
ήταν λίγοι οι ερευνητές που ενδιαφέρ
θηκαν να αναπαραγάγουν αυτά τα απο
τελέσματα σε ανθρώπους. Ωστόσο η 
μέθοδος με την οποία τα γερασμένα γο
νίδια είχαν αφαιρεθεί από τα ποντίκια 
δεν θεωρείτο ασφαλής για τον άνθρω
πο, οπότε σχηματίστηκε μια εταιρεία, η 
Unity Biotech, η οποία θα χρηματοδο
τούσε τις προσπάθειες ασφαλούς αφαί
ρεσης των γερασμένων κυττάρων από 
τον άνθρωπο.

Ο πρώτος σκόπελος για τους επιστή
μονες που ερευνούσαν τις επιδράσεις 
των γεροντολυτικών (senolytics) ήταν ο 
καθορισμός του τι ακριβώς επιχειρούν 
να θεραπεύσουν, δεδομένου ότι η φυσι
κή γήρανση καθαυτή συνδέεται με μια 
σύνθετη συστηματική έκπτωση του ορ
γανισμού. Έτσι σε πρώτη φάση τα φάρ
μακα αυτά δοκιμάστηκαν για συγκεκρι
μένες ιατρικές καταστάσεις (π.χ. χρόνια 
αποφρακτική πνευμονοπάθεια, γλαύ
κωμα, εκφύλιση ωχράς κηλίδας), αλλά 
οι προσπάθειες αυτές είναι ακόμα σε 
εμβρυϊκό στάδιο.

Διαπιστώθηκαν θετικά αποτελέσμα
τα των φαρμάκων αυτών σε άτομα με 
οστεοαρθρίτιδα, αν και η δράση τους 
ανεστάλη όταν αυτά χορηγήθηκαν στις 
μέγιστες δυνατές δόσεις.

Ο Σεμπάστιαν Γκρονκ από το Ινστι
τούτο Μαξ Πλανκ για τη Βιολογία της 
Γήρανσης τόνισε ότι τα συγκεκριμένα 
φάρμακα προκαλούν το ενδιαφέρον 
των ερευνητών γιατί φαίνονται λει
τουργικά ακόμα και πολύ αργά στη 
ζωή.
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1  Μειωμένα τα κρούσματα του ιού του Δυτικού
Νείλου το 2019 Σε σχέση με το περσινό καλοκαίρι

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-09-2019

Επιφάνεια: 210.14 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μειωμένα τα κρούσματα του 
ιού του Δυτικού Νείλου το 2019
Σε σχέση με το περσινό καλοκαίρι

Μειωμένα κατά 31%, σε σύγκριση 
με την αντίστοιχη περίοδο του προ
ηγούμενου έτους, είναι τα σοβαρά 
περιστατικά της νόσου που προκα- 
λείται από τον ιό του Δυτικού Νεί
λου στη χώρα μας. Σύμφωνα με τους 
ειδικούς επιστήμονες, θεωρείται 
αναμενόμενη η εκδήλωση του ιού 
και η εμφάνιση περιστατικών στη 
χώρα μας σε κάθε περίοδο κυκλοφο
ρίας των κουνουπιών.

Αυτό έγινε σαφές σε σύσκεψη υπό 
τον υπουργό Υγείας, Βασίλη Κικί- 
λια, για την εκτίμηση της κατάστα
σης, η πραγματοποιήθηκε το πρωί 
στο υπουργείο Υγείας. Στη σύσκεψη 
συμμετείχαν, επίσης, ο υφυπουργός 
Υγείας, Βασίλης Κοντοζαμάνης, ο γγ 
Δημόσιας Υγείας, Παναγιώτης Πρε- 
ζεράκος, αρμόδιοι υπηρεσιακοί πα
ράγοντες του υπουργείου και ειδικοί 
επιστήμονες του Εθνικού Οργανι
σμού Δημόσιας Υγείας (ΕΟΔΥ).

Σε συνεχή επαγρύπνηση
οι εθνικές Αρχές

«Το υπουργείο Υγείας εφαρμόζει

αδιαλείπτως μηχανισμούς απόκρι
σης στις εποχικές εξάρσεις του ιού, 
με ενισχυμένη την επιδημιολογική 
επιτήρηση της νόσου. Επιπλέον, οι 
εθνικές αρχές δημόσιας υγείας βρί
σκονται σε συνεχή επαγρύπνηση και 
εγρήγορση, εφαρμόζοντας σε συνερ
γασία με τις περιφερειακές αρχές 
δημόσιας υγείας όλες τις προβλεπό- 
μενες δράσεις», αναφέρει το υπουρ
γείο Υγείας, σε ανακοίνωσή του, με 
αφορμή τη σημερινή σύσκεψη.

Επίσης, στο πλαίσιο του εποπτι
κού ρόλου του υπουργείου Υγείας, ο 
κ. Κικίλιας αποφάσισε τη δημιουρ
γία συντονιστικού οργάνου με τα 
συναρμόδια υπουργεία Εσωτερικών 
και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο
φίμων. Αυτό το όργανο θα αξιολο
γήσει άμεσα την εφαρμογή των έρ
γων καταπολέμησης των κουνου
πιών για το 2019, που είναι αρμο
διότητα των ΟΤΑ (α’ και β’ βαθ
μού), και θα πρέπει να σχεδιάσει έγ
καιρα και ολοκληρωμένα τα αντί
στοιχα προγράμματα πρόληψης και 
ενημέρωσης των πολιτών για το 
2020.
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1  Ο ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΣΤΗ ΔΕΘ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-09-2019

Επιφάνεια: 1541.71 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΣΤΗ ΑΕΘ

ΤΗΣ ΕΛΕΝΗΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΔΗΜΟΥ

Χ
ωρίς διάθεση να πολώσει το πολιτικό σκηνικό ή να κλι
μακώσει την κριτική του απέναντι στην αντιπολίτευση, 
αλλά με επιμονή στη μεσαία τάξη και με το βλέμμα στο 
αύριο, εμφανίστηκε στην πρώτη πρωθυπουργική του ΔΕΘ ο 

Κυριάκος Μητσοτάκης. Το Βελλίδειο αποτέλεσε για τον Πρωθυ
πουργό το βήμα για τις δεσμεύσεις του προς τους πολίτες, για 
σαφή μηνύματα με αποδέκτες στο εσωτερικό της χώρας αλλά 
και στο εξωτερικό και, κυρίως, για μια σειρά από «μετρημένες» 
εξαγγελίες, αφού οι περισσότερες αποτελούσαν τον προεκλο
γικό σχεδίασμά του, ο οποίος όμως αυτή τη φορά ορίστηκε με 
ξεκάθαρα χρονοδιαγράμματα. Αλλωστε στο ξεκίνημα της κε- 

φ φ φ ντρικής ομιλίας του «προειδοποίησε» ότι δεν θα ακολουθούσε 
την πεπατημένη, αντιθέτως βρισκόταν στη Θεσσαλονίκη για να 
καταθέσει ένα ετήσιο πλάνο διακυβέρνησης ώστε να κριθεί από 
το αποτέλεσμα στην επόμενη ΔΕΘ.

Στο τριήμερο παραμονής του στη Θεσσαλονίκη, ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης έριξε το βάρος με πολλαπλά σινιάλα στη μεσαία 
τάξη, αφού στάθηκε με έμφαση σε ζητήματα που αφορούν τους 
πολίτες, ενώ μεταξύ άλλων άνοιξε και «παράθυρο» για πιο γρή
γορη μείωση των φόρων, εφόσον ξεπεραστούν οι εκτιμήσεις της 
κυβέρνησης για την ανάπτυξη και την πορεία της οικονομίας. 
«Είχαμε δεσμευθεί ότι θα επιστρέφουμε στη μεσαία τάξη αυτά 
που καθ’ υπερβολήν τής πήρε η προηγούμενη κυβέρνηση» είπε 
και ξεκαθάρισε ότι ακολουθεί μια πολιτική που δεν θα βάλει σε 
κίνδυνο τη δημοσιονομική πειθαρχία.

Η «ΤΑΞΗ ΤΗΣ ΛΟΓΙΚΗΣ». Η επιμονή του Πρωθυπουργού όμως δεν 
περιορίστηκε στη μεσαία τάξη, αλλά αφορούσε και την «τάξη της 
λογικής». Και αυτό γιατί δεν στάθηκε μόνο στις επενδύσεις, αλλά 
επανέλαβε τις δεσμεύσεις του για τα ζητήματα της ασφάλειας σε 
όλη τη χώρα ή την ανάγκη για ενίσχυση με προσλήψεις (γιατρών 
και νοσηλευτών) του χώρου της Υγείας κ.λπ. Ποντάροντας πε
ρισσότερο στο ανθρώπινο προφίλ του, ο Πρωθυπουργός θέλησε 
να δείξει σταθερός (δεν υπήρξαν άλλωστε «εκρήξεις» ούτε κατά 
την ομιλία του στους παραγωγικούς φορείς ούτε στη χθεσινή 
συνέντευξη Τύπου) αλλά και προσηλωμένος στο κοστολογημένο, 
όπως είπε, πρόγραμμά του. Και αν πέρυσι μιλούσε για «συμφωνία 
αλήθειας» με τον λαό, στη φετινή ΔΕΘ κάλεσε τους πολίτες σε 
«συμφωνία δημιουργίας, δράσης, αποτελέσματος, αναγέννησης 
και προόδου» και επανέλαβε την εκτίμησή του ότι η Ελλάδα θα 
αποτελέσει την ευχάριστη έκπληξη της Ευρώπης.

Οι δεσμεύσεις ίου Κυριάκου 
Μητσοιάκη για ελαφρύνσεις 
και τα μηνύματα με αποδέκτες
στην Ελλάδα και στο εξωτερικό

ΤΑ ΒΑΣΙΚΑ ΣΗΜΕΙΑ 
ΤΗΣ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗΣ 
ΤΥΠΟΥΤΟΥ 
ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

Είπε για
Τον εκλογικό νόμο
Με απλή αναλογική θα γίνουν οι 
επόμενες εκλογές αν δεν βρεθεί η 
συναίνεση των 200 ψήφων για την 
αλλαγή του συστήματος, αφού όπως 
ξεκαθάρισε ο Κυριάκος Μητσοτάκης 
«δεν έχω καμία πρόθεση να συνδέσω 
ζητήματα εκλογικού νόμου με την 
αλλαγή του Συντάγματος. Εάν δεν 
αλλάξει ο εκλογικός νόμος με 200 
βουλευτές, οι επόμενες εκλογές - 
που σας λέω ότι θα γίνουν το 2023 - 
θα είναι εκλογές απλής αναλογικής. 
Αρα θα είναι διπλή κάλπη». Ο ίδιος 
επανέλαβε τη θέση του ότι η απλή 
αναλογική οδηγεί σε ακυβερνησία 
και αναφερόμενος στον ΣΥΡΙΖΑ σχο
λίασε ότι «αν θέλει να ισχυρίζεται ότι 
είναι κόμμα εξουσίας, ίσως πρέπει 
να εγκαταλείψει την απλή αναλογική 
και να δει την απλή λογική».

Τις εξεταστικές 
επιτροπές
«Δεν ξεχνάμε, αλλά προχωράμε» 
ήταν το μήνυμα του Πρωθυπουργού 
για όσα έζησε η χώρα στο πρώτο 
εξάμηνο του 2015. «Δεν έχω πρόθε
ση να μετατρέψω τη Βουλή σε βιομη
χανία εξεταστικών» είπε και τόνισε 
ότι πρόκειται για αρμοδιότητα της 
Βουλής και όχι για προτεραιότητα 
της κυβέρνησης. «Επειδή επιμένω 
στη διάκριση των εξουσιών και στην 
ανεξαρτησία της Δικαιοσύνης, τα 
ζητήματα αυτά θα κριθούν από τη 
Βουλή».

Τον Πρόεδρο 
της Δημοκρατίας
Εκλογή του Προέδρου της Δημο
κρατίας με 151 ψήφους ώστε να 
αποσυνδεθεί οριστικά η προεδρική 
εκλογή από την πρόωρη διάλυση της 
Βουλής είναι η πρόταση της κυβέρ
νησης με την οποία θα προσέλθει 
στη συζήτηση της συνταγματικής 
αναθεώρησης. «Κάθε πράγμα στον 
καιρό του» σχολίασε ο Πρωθυπουρ
γός αποφεύγοντας να απαντήσει 
στο αν σκέφτεται να προτείνει χον 
Προκοπή Παυλόπουλο για δεύτερη 
θητεία.

Την ψήφο 
των Ελλήνων 
του εξωτερικού
Το ενδεχόμενο να διευρυνθούν οι 
εκλογικοί κατάλογοι απέκλεισε ο

Πρωθυπουργός, λέγοντας ότι «πα
ρέχουμε μια διευκόλυνση» στους 
έλληνες του εξωτερικού ώστε να 
ψηφίζουν από τον τόπο διαμονής 
τους και αυτό αναμένεται να γίνει 
με την καθιέρωση της επιστολικής 
ψήφου: «Δεν βλέπω τον λόγο γιατί 
μία δυνατότητα που παρέχεται από 
πάρα πολλές χώρες να μην μπορεί να 
ισχύει και στην Ελλάδα». Για άλλη μία 
φορά επανέλαβε την έκκλησή του η 
πρωτοβουλία αυτή «να ψηφιστεί, όχι 
με 200, αλλά με 300 ψήφους».

Τον Ερντογάν
Συνάντηση με τον τούρκο πρόεδρο 
Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν στη Νέα Υόρ- 
κη στα τέλη Σεπτεμβρίου προανήγ
γειλε ουσιαστικά ο Πρωθυπουργός 
ξεκαθαρίζοντας ότι «προσερχόμαστε 
σε αυτή τη διαπραγμάτευση και με 
αποφασιστικότητα και με τη βεβαι
ότητα ότι το Διεθνές Δίκαιο είναι με 
το μέρος μας». Οπως πρόσθεσε όμως 
είναι άλλο θέμα οι διμερείς σχέσεις 
και άλλο οι σχέσεις Ευρώπης - Τουρ
κίας. «Αν ο κ. Ερντογάν έχει πραγμα
τική διάθεση να κάνει μια ουσιαστική 
επανεκκίνηση στις ελληνοτουρκικές

σχέσεις αυτό είναι κάτι το οποίο θα 
πρέπει πια να το αποδείξει έμπρακτα» 
τόνισε. Χαρακτηρίζοντας «ευρωπαϊ
κό» το θέμα του Προσφυγικού, σημεί
ωσε: «Αν χρειάζεται να συζητήσουμε 
καλή τη πίστει με την Τουρκία σε 
ευρωπαϊκό επίπεδο για το πώς αυτή 
η συμφωνία οικονομικά μπορεί να 
επεκταθεί, πρέπει να γίνει αυτή η 
συζήτηση. Οχι, όμως, με απειλές, όχι 
με τσαμπουκάδες».

Το Προσφυγικά
Την ανάγκη να εφαρμοστεί πλήρως η 
συμφωνία ΕΕ - Τουρκίας, να γίνονται 
επιστροφές και να αλλάξει η διαδικα
σία χορήγησης του ασύλου ανέδειξε 
ο Κυριάκος Μητσοτάκης. «Αν θέλει 
μια χώρα να είναι στο Σένγκεν θα 
πρέπει να δέχεται ότι, στο πλαίσιο 
της ευρωπαϊκής αλληλεγγύης, θα 
συμμετέχει σε όποια απόφαση πά
ρει η Ευρωπαϊκή Ενωση. Αλλιώς θα 
πρέπει να υπάρχουν επιπτώσεις» 
τόνισε. Οπως σημείωσε «η Ευρώπη 
πρέπει να συζητήσει με την Τουρ
κία τη συνέχιση του προγράμματος 
οικονομικής στήριξης για μετά το 
τέλος του 2019».

Τη Συμφωνία 
των Πρεσπών
Για «εθνικά επιζήμια συμφωνία» η 
οποία δεν αλλάζει «κατά το δοκούν» 
μίλησε ο Πρωθυπουργός. Πάντως 
τόνισε ότι συνολικά η Μακεδονία 
«χρειάζεται ένα μεγάλο αναπτυξιακό 
άλμα στο μέλλον».

Για την Αλβανία
Προανήγγειλε ένα ελληνικό «όχι» 
στην έναρξη ενταξιακών διαπραγ
ματεύσεων της Ε.Ε. με την Αλβανία, 
εφόσον τα Τίρανα δεν αλλάξουν 
στάση απέναντι την ελληνική μει
ονότητα.

Τα ΑΕΙ
Μέχρι το τέλος του έτους θα προω
θηθεί «οριζόντιο θεσμικό πλαίσιο 
για τη λειτουργία των Ανώτατων 
Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων» είπε, 
προαναγγέλλοντας μια «εμβληματική 
μεταρρύθμιση». Το βάρος πέφτει 
στην εξωστρέφεια των ιδρυμάτων 
«ιδρύοντας ξενόγλωσσα τμήματα, 
ώστε να μπορέσει η Ελλάδα να γίνει 
διεθνές εκπαιδευτικό κέντρο».

Τον συνδικαλιστικό 
νόμο
Τέλος στα «σωματεία-σφραγίδα» 
ώστε να αποφασίζει για τις απερ
γίες η πλειοψηφία των εργαζόμενων 
και «όχι οι λίγοι για τους πολλούς» 
θέλει να βάλει ο Πρωθυπουργός με 
ρύθμιση που θα δοθεί στη δημοσι
ότητα εντός της εβδομάδας: «Δεν 
πρόκειται σε καμία περίπτωση να 
κινηθούμε έξω από το διεθνές και 
ευρωπαϊκό πλαίσιο».

Τη ΔΕΗ
Ζήτημα που αφορά την Δικαιοσύνη 
είναι κατά τον Πρωθυπουργό το πώς 
έφτασε η ΔΕΗ σε τραγική οικονομική 
κατάσταση, ενώ μίλησε για ένα τολ
μηρό σχέδιο εξυγίανσης. «Κάποιοι 
βαρούσαν καμπανάκι για τη ΔΕΗ 
μέσα από την ίδια την επιχείρηση. 
Ενδεχομένως είναι ένα ζήτημα το 
οποίο πρέπει να ερευνηθεί» είπε 
και πρόσθεσε ότι θέλει να δει την 
επιχείρηση «ως μπροστάρη στην 
προσπάθεια της χώρας να μπει δυ
ναμικά στον τομέα των Ανανεώσιμων 
Πηγών Ενέργειας».
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1  Ο ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΣΤΗ ΔΕΘ
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-09-2019

Τα ΕΛΤΑ
Ως «βόμβα που μας κληροδοτήθηκε» 
χαρακτήρισε τα ΕΛΤΑ τονίζοντας ότι 
σύντομα θα ξεκινήσει επεξεργασία 
σχεδίου εξυγίανσης: «Θ εξετάσουμε 
όλες τις επιλογές για να κρατήσουμε 
και την καθολική υπηρεσία αλλά και 
να κάνουμε τα ΕΛΤΑ πιο ανταγωνι
στικά στο κομμάτι των ταχυμεταφο- 
ρών και των logistics».

Τα Γλυπτά 
του Παρθενώνα
Πάγιο και δίκαιο είναι το αίτημα για 
οριστική επιστροφή των Γλυπτών 
του Παρθενώνα όπως είπε ο Πρω
θυπουργός και σχολίασε ότι «τελικά 
το Βρετανικό Μουσείο δίνει μια μάχη 
που θα τη χάσει, κάποια στιγμή».

Το μετρό 
Θεσσαλονίκης
Η λύση της απόσπασης και επανα
τοποθέτησης των αρχαίων «είναι 
μία σύννομη λύση που δοκιμάστηκε 
στο μετρό της Αθήνας» είπε κα
τηγορώντας τον ΣΥΡΙΖΑ ότι είχε

δρομολογήσει «μια μη λύση που 
δεν ήταν κοστολογημένη και ήταν 
εξαιρετικά αβέβαιο εάν ήταν τεχνι
κά εφικτή».

Τα πλεονάσματα
Για «ζωντανή υπενθύμιση του τι 
έγινε στη χώρα» το πρώτο εξάμηνο 
του 2015 μίλησε, αναφερόμενος στα 
πρωτογενή πλεονάσματα, τονίζο
ντας ότι οι ανεπίσημες συζητήσεις 
για μείωση του στόχου έχουν ήδη 
ξεκινήσει. «Να μας ασκεί κριτική 
ο ΣΥΡΙΖΑ για τη διαπραγμάτευση 
προσβάλει τη μνήμη των πολιτών» 
είπε και σημείωσε ότι η Ελλάδα έχει 
όλα τα επιχειρήματα με το μέρος 
της στο ζήτημα διεκδίκησης του 
δημοσιονομικού χώρου. Εξάλλου 
υπενθύμισε όσα έλεγε προεκλογικά 
ότι δεν θα διεκδικήσει αμέσως τη 
μείωση των πρωτογενών πλεονα
σμάτων αλλά όταν η χώρα βελτιώσει 
την πολιτική της αξιοπιστία. Οπως 
πρόσθεσε: «Πρόθεσή μας είναι να 
αξιοποιήσουμε τα κέρδη της Ευ
ρωπαϊκής Τράπεζας, τα SMPs και 
ANFAs, για να δημιουργήσουμε 
δημοσιονομικό χώρο».

Τις προσλήψεις
«Εχουμε τη δυνατότητα να κινηθούμε 
σε καλύτερα επίπεδα» είπε για τον 
κανόνα «1 προς 5» (μια πρόσληψη για 
πέντε αποχωρήσεις), καταγγέλλοντας 
τον ΣΥΡΙΖΑ όπ άφησε πίσω του περισ
σότερο προσλήψεις-εξαγγελίες χω
ρίς πιστώσεις στον προϋπολογισμό. 
Πρόσθεσε όμως ότι οι προσλήψεις 
στην ειδική αγωγή «θα συνεχιστούν 
από εκεί που έμειναν». Για την Υγεία, 
εκτός από την ενίσχυση με νοσηλευ
τικό προσωπικό, προανήγγειλε την 
πρόσληψη 800 γιατρών στον ΕΟΠΥΥ 
ενώ στην Παιδεία προτεραιότητα εί
ναι οι αναπληρωτές καθηγητές.

ΤΑ ΝΕΑ

Ελαφρύνσεις 1,2 δισ. ευρώ 
το 2020
ΣΤΗΝ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ, ΙΕΛ. 18-19
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1  Καλλιεργούσε προσδοκίες, αποδείχτηκαν φούσκα...
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,3-4 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-09-2019

Επιφάνεια: 2357.35 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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ΑΠΟΓΟΗΤΕΥΤΙΚΟΣ ΓΙΑ ΤΑ ΛΑΪΚΑ ΣΤΡΩΜΑΤΑ 
Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΣΤΙΣ ΚΑΛΕΝΔΕΣ
η μείωση ίων 
πρωτογενών 
πλεονασμάτων

ΚΑΤΑΣΤΡΟΦΙΚΗ
η λύση που παρουσίασε 
για το Μετρά 
της Θεσσαλονίκης

ΠΡΟΣΠΑΘΗΣΕ
να πιστωθεί μέτρα 
που είχε δρομολογήσει 
η προηγούμενη κυβέρνηση

ΔΕΝ ΕΙΧΕ ΤΙΠΟΤΑ
ο Κ. Μητσοτάκης 
τους πολλούς. Μετά 
βλέπουμε το όποιο

για 
1 και... 

μέτρο

Καϋϋιεργούσε
προσδοκίες,
αποδείχιηκαν
φούσκα...
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«Πάρτα όλα» έλαχε στους λίγους και ισχυρούς την ώρα που μιλούσε ο 
πρωθυπουργός στπ ΔΕΘ, ενώ για τους πολλούς π μπίλια έκατσε ξανά 
στο... «Βάλτε όλοι» · Ο Κυριάκος Μπτσοτάκπς εξήγγειλε 
αποκρατικοποιήσεις, χαμπλότερπ φορολογία στις επιχειρήσεις και τπ 
δπμιουργία μιας όασης για τους εργοδότες, την ώρα που οι εργαζόμενοι 
βυθίζονται στην επισφάλεια

► Του ΓΙΩΡΓΟΥ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΥ

Κ. Μηισοιάκης, στη ΔΕΘ, δεν 
είχε να πει τίποτα καινούργιο 
και θετικό για τους πολλούς, 
παρ’ όλο που το προηγούμενο 
διάστημα τα φιλοκυβερνητι- 
κά ΜΜΕ καλλιεργούσαν την 
εντύπωση ότι θα προχωρήσει 
σε κάποιες σημαντικές εξαγ
γελίες. Μέλημα και φροντίδα 
του ήταν οι διαβεβαιώσεις ότι 
θα δημιουργήσει ένα καθεστώς 
προστασίας -ασυδοσίας λένε οι 
επικριτές του- για τις επιχειρή
σεις στο όνομα της ανάπτυξης 
και των επενδύσεων. «“Σαρώστε 
τα αντικίνητρα για επενδύσεις”, 
ακούμε να μας λέει η αγορά. 
Αυτό ακριβώς κάνουμε», είπε 
ο πρωθυπουργός, μιλώντας το 
Σάββατο το βράδυ στους παρα
γωγικούς φορείς.

Στην ίδια ομιλία υπεραμύν- 
θηκε των μέτρων που πήρε η 
κυβέρνησή του καταργώντας 
το προηγούμενο καθεστώς της 
αιτιολογημένης απόλυσης. Θρι
αμβολογώντας, υποστήριξε πως 
«είδαμε με την κατάργηση του 
βάσιμου λόγου απόλυσης ξεκά
θαρα τη θετική αντίδραση της 
αγοράς με τα στοιχεία που μας 
έδωσε η ΕΡΓΑΝΗ, τον Αύγου
στο. Η ρύθμιση αυτή, όχι μόνο

δεν οδήγησε στην αύξηση των 
απολύσεων, έφερε το καλύτερο 
οκτάμηνο όλων των εποχών στο 
ισοζύγιο προσλήψεων-απολύ- 
σεων και το καλύτερο αποτέλε
σμα Αυγούστου από το 2014». 
Παρέλειψε βεβαίως να πει ότι η 
ανεργία μειώνεται εδώ και τρία 
χρόνια και φυσικά δεν μπή
κε στον πειρασμό να δει τους 
όρους με τους οποίους μειώνε
ται και τι σημαίνει αυτό στο ζή
τημα των εργασιακών σχέσεων, 
οι οποίες έχουν αποδιαρθρωθεί 
πλήρως στην εποχή των μνη
μονίων. Ούτε φυσικά προβλη
ματίστηκε για το γεγονός ότι η 
απελευθέρωση των απολύσεων 
δεν σημαίνει κατ’ ανάγκη απο
λύσεις αλλά ομηρία του κόσμου 
της εργασίας στις διαθέσεις της 
εργοδοσίας.

Το πλέον ανησυχητικό είναι 
ότι ο πρωθυπουργός προανήγ
γειλε την πρόθεση της κυβέρνη
σης να αλλάξει τον βασικό συν
δικαλιστικό νόμο (1264/1982). 
«Εκσυγχρονίζεται ο συνδικα
λιστικός νόμος», είπε χαρακτη
ριστικά, γεγονός που μάλλον 
τρόμο προκαλεί στα συνδικάτα 
και τους εργαζομένους αν λη- 
φθεί υπόψη το πολιτικό πλαίσιο 
μέσα στο οποίο θα επιχειρηθεί 
από την κυβέρνηση αυτή η με

ταρρύθμιση.
Ο πρωθυπουργός δεν ήταν 

καθόλου φειδωλός αναφορικά 
με την κατεύθυνση στην οποία 
θα κινηθεί η κυβέρνησή του 
απέναντι στους επιχειρηματίες. 
Πέραν των εργασιακών, οι εξαγ
γελίες του για αποκρατικοποιή
σεις, για μείωση της φορολογί
ας στις επιχειρήσεις -γνωστές 
πολύ πριν ανοίξει τις πύλες της 
η ΔΕΘ-, αυτά που έταξε για τις 
επενδύσεις που θα γίνουν αλλά 
και το περίγραμμα που έδωσε 
στο φορολογικό νομοσχέδιο 
που αναμένεται να έρθει στη 
Βουλή δεν άφησαν αμφιβολίες 
ότι η κυβέρνηση θεωρεί κίνη
τρο τη δημιουργία ενός εργο- 
δοτικού παραδείσου. Χαρα
κτηριστικές είναι οι παρακάτω 
αναφορές του. «Το φορολογικό 
νομοσχέδιο, που θα κατατεθεί 
εντός του επόμενου μήνα στη 
Βουλή, έρχεται να υπηρετήσει 
συνολικά την αναπτυξιακή και 
μεταρρυθμιστική προσπάθεια 
της χώρας... Το φορολογικό νο
μοσχέδιο δημιουργεί συνθήκες 
ώστε η Ελλάδα να γίνει έδρα με
γάλων πολυεθνικών εταιρειών, 
που καλύπτουν την ευρύτερη 
περιοχή μας, τη Νοτιοανατο
λική Μεσόγειο, τη Μέση Ανα
τολή, την Αφρική... Μιλώντας,

βνάγωγα Του ΤΑΣΟΥ ΠΑΠΠΑ

«KcinOlCl στιγμή θα συναντήσω τον κ. Ζάεφ», 
δήλωσε χτες στη συνέντευξη Τύπου στη ΔΕΘ ο 
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης. Δεν διευ
κρίνισε όμως πώς θα τον αποκαλέσεν. Κύριε πρω
θυπουργέ των Σκοπιών; Κύριε πρωθυπουργέ της 
γειτονικής χώρας; Κύριε πρωθυπουργέ της Βόρειας 
Μακεδονίας; Κύριε πρωθυπουργέ σκέτο; Περιμένω 
με αγωνία...

πάντως, για κίνητρα υπέρ της 
ανάπτυξης και της επιχειρημα
τικότητας, θα ήθελα να επανα
λάβω κάτι που το έχω πει πολλές 
φορές: Αυτή η κυβέρνηση είναι 
πρόθυμη να δώσει κάθε βοή
θεια στις επιχειρήσεις για να 
προοδεύσουν».

Ακριβώς σ’ αυτό το πλαίσιο 
είχε κάθε λόγο να επαίρεται για 
όσα έχει ήδη κάνει η κυβέρ
νησή του. Ως χαρακτηριστικά 
παραδείγματα έφερε τις διευκο
λύνσεις που παρέχονται για την 
επένδυση στο Ελληνικό αλλά 
και τις αποφάσεις που ελήφθη- 
σαν χάριν των συμφερόντων 
της Eldorado Gold.

Αντίθετα από το όραμά του 
για το επιχειρηματικό περιβάλ
λον που θέλει να δημιουργήσει, 
ο Κ. Μητσοτάκης ήταν ιδιαί
τερα ασαφής στο ζήτημα των 
διεκδικήσεων απέναντι στους 
δανειστές και ειδικότερα στο 
θέμα της μείωσης των πρω
τογενών πλεονασμάτων. Λίγο 
πριν από τις εκλογές είχε φρο
ντίσει να μεταθέσει τον στόχο 
της μείωσης στο 2021. Στη ΔΕΘ 
εμφανίστηκε εντελώς αόριστος. 
«Στην κατάλληλη συγκυρία και

με όπλο τα θετικά μας αποτελέ
σματα διεκδικούμε πιο ρεαλι
στικά, ετήσια πρωτογενή πλεο
νάσματα», είπε χαρακτηριστικά 
το Σάββατο το βράδυ. Στη συνέ
ντευξη Τύπου που έδωσε την 
επομένη αρκέστηκε στην ευχή 
ότι «το 2020 θα έχουμε τη δυνα
τότητα και τον δημοσιονομικό 
χώρο εκείνο που θα μας επιτρέ
ψει να εφαρμόσουμε πλήρως το 
πρόγραμμα το οποίο εξήγγειλα 
χθες». Ταυτόχρονα δεν απέκλει
σε «η Ευρώπη να βαδίζει προς 
μια ύφεση», την οποία όμως 
είδε ως «ακόμα ένα επιχείρημα 
στα επιχειρήματά μας γιατί πρέ
πει να μειωθούν οι στόχοι του 
πρωτογενούς πλεονάσματος». 
Το ότι η κρίση έφερε τα υψηλά 
πλεονάσματα στη χώρα μας δεν 
απασχόλησε τον πρωθυπουργό.

Τέλος, ιδιαίτερη εντύπωση 
προκάλεσε η αντιφατική ανα
φορά του Κ. Μητσοτάκη στη 
Συμφωνία των Πρεσπών. Τη 
χαρακτήρισε εθνικά επιζήμια, 
αλλά υπεραμύνθηκε της πιστής 
εφαρμογής της, χωρίς να ενδια- 
φέρεται για το γεγονός ότι η μια 
εκτίμηση αντιστρατεύεται την 
άλλη.
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ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
► Του ΝΙΚΟΥ ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΥ

ίμασιε σε ευθεία γραμμή με τις προεκλο
γικές μας δεσμεύσεις», υποστήριξε χθες 
ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης 
στην καθιερωμένη συνέντευξη Τύπου 
της ΔΕΘ. Σε ερώτηση για τα δημοσιονο
μικά ισχυρίστηκε ότι «δεν ήταν και τόσο 
ρόδινα τα πράγματα που παραλάβαμε». 
Και πρόσθεσε: «Η προηγούμενη κυβέρ
νηση είχε επιλέξει την πολιτική υπερφο- 
ρολόγησης της μεσαίας τάξης και εμείς 
είχαμε πει ότι θα επιστρέφουμε στους 
πολίτες αυτά που καθ’ υπερβολήν τους 
είχε πάρει. Μπορούμε να εφαρμόσουμε 
την πολιτική μας, γιατί είχαμε υπεραπό- 
δοση στα έσοδα τους δύο τελευταίους 
μήνες. Αυτό δείχνει ότι κάτι αλλάζει».

Για τη διαπραγμάτευση των πρωτογε
νών πλεονασμάτων απάντησε ότι είναι 
απόλυτα συνεπής με όσα είχε πει προ
εκλογικά, ότι δεν θα προχωρήσει σε κά
ποια διεκδίκηση πριν η χώρα αποκτήσει 
πολιτική αξιοπιστία.

Σε ερώτηση για την πρόκληση - πρό
σκληση Τσίπρα μέσω της «Εφ.Συν.» να 
κάνει εξεταστική επιτροπή σχετικά με 
το πρώτο εξάμηνο της διαπραγμάτευσης 
του Ί5 απάντησε πως «δεν έχω πρόθεση 
να μετατρέψω τη Βουλή σε βιομηχανία 
εξεταστικών, αλλά το τι έγινε τότε είναι 
γνωστό κι έχει κριθεί πολιτικά. Δεν θέλω

Πολλή αυτοπεποίθηση 
αλλά λίγες απαντήσεις

Γεμάτος βεβαιότητα ότι η Νέα Δημοκρατία θα εξαντλήσει την τετραετία της θητείας της 
εμφανίστηκε ο Κυριάκος Μητσοτάκης στη συνέντευξη Τύπου της ΔΕΘ, απαντώντας όμως σε 
αρκετές ερωτήσεις με συντομία και επιφύλαξη

να επιστρέφω σε επώδυνο παρελθόν». 
Για τις εξεταστικές συμπλήρωσε ότι εί
ναι αρμοδιότητα της Βουλής κι όχι της 
κυβέρνησης.

Εκλογές το 2023
Εξαντλώντας τα όρια της αυτοπεποί

θησης ο κ. Μητσοτάκης δήλωσε βέβαιος 
ότι η κυβέρνηση της Ν.Δ. θα εξαντλήσει 
την τετραετία. Απέφυγε ωστόσο να ξεκα
θαρίσει τι θα κάνει με το θέμα του Προέ
δρου της Δημοκρατίας που έχει μπροστά 
του το 2020. «Για τον κ. Παυλόπουλο θα 
με ρωτήσετε σε τρεις μήνες. Τώρα είναι 
ανεπίκαιρο. Θυμίζω ότι μεσολαβεί η δι
αδικασία της συνταγματικής αναθεώ
ρησης», σχολίασε κλείνοντας το ζήτημα 
επιγραμματικά.

Σχετικά με τη συνταγματική αναθεώ
ρηση διαβεβαίωσε ότι θα έχει εκκινήσει 
πριν από τα τέλη Σεπτεμβρίου, αλλά θα 
είναι περιορισμένης εμβέλειας «όχι με 
δική μας ευθύνη». Οπως επισήμανε «δεν 
έχω πρόθεση να συνδέσω ζητήματα εκλο
γικού νόμου με αλλαγή του Συντάγματος, 
επιμένω όμως ότι η απλή αναλογική εί
ναι απολύτως καταστροφική για τη χώρα 
και γι’ αυτό θα προτείνουμε νέο εκλογικό 
νόμο για άνετη κυβερνησιμότητα».

Αναφορικά με το θέμα των προσλήψε
ων σε ευαίσθητους τομείς του Δημοσίου, 
όπως η Υγεία και η Παιδεία, ο πρωθυ
πουργός απάντησε πως «οι εξαγγελίες 
του ΣΥΡΙΖΑ δεν υπήρχαν στον προϋπο

λογισμό και στα οικονομικά δεδομένα, 
αλλά παρά ταύτα πάμε άμεσα σε προ
σλήψεις για 800 γιατρούς στον ΕΟΠΥΎ 
και στην Παιδεία», προσθέτοντας πως 
«πλέον έχουμε τη δυνατότητα να ξεφύ- 
γουμε από τον κανόνα “Μία πρόσληψη 
για κάθε πέντε αποχωρούντες” στο Δη
μόσιο».

Σε ερώτηση της «Εφ.Συν.» για την 
πρακτική των τραπεζών να διατηρούν 
κλειστές τις στρόφιγγες του δανεισμού, 
απάντησε πως «προχωράμε σε ένα πλαί
σιο νομοθετικών ρυθμίσεων, υιοθετούμε 
ουσιαστικά το μοντέλο Ιταλίας, ώστε να 
βάλουμε στόχους στις τράπεζες να μπο
ρέσουν να το κάνουν. Οι τράπεζες πρέπει 
να πάρουν δύσκολες αποφάσεις ως προς 
τους παλιούς μετόχους, πολλοί εκ των 
οποίων ζουν πολυτελέστατο βίο στο εξω
τερικό. Αυτά να τα ξεχάσουν, οι τράπεζες 
να είναι αμείλικτες με τους παλιούς μετό
χους και να στηρίξουν την πραγματική 
οικονομία. Είδα τράπεζες που εξήγγειλαν 
επιβράβευση συνεπών δανειοληπτών. 
Θα προσπαθήσουμε να επεκτείνουμε και 
την προστασία της πρώτης κατοικίας, 
ενώ οι πλειστηριασμοί θα πρέπει να ξε
κινήσουν από συμπολίτες μας, οι οποίοι 
δεν ανήκουν στις πιο αδύναμες κοινω
νικές ομάδες».
■ Για τη ΔΕΗ: «Το σχέδιο για εξυγίαν
ση έχει παρουσιαστεί από τον αρμόδιο 
υπουργό. Κάποιοι χτυπούσαν καμπανάκι 
για ΔΕΗ. Και, ναι, ενδεχομένως πρέπει

και θα κληθούν όλοι να συνεισφέρουν 
λίγο για να σωθεί η επιχείρηση. Περι
ουσιακά στοιχεία θα πουληθούν για να 
στηριχτεί η επιχείρηση».
■ Για τους συνταξιούχους που έχουν 
καταφύγει στα δικαστήρια: «Θα σεβα
στούμε τις αποφάσεις και σε βάθος χρό
νου θα το αντιμετωπίσουμε».
■ Για το άσυλο: «Δεν το καταργήσαμε, 
δώσαμε απλά τη δυνατότητα στην Αστυ
νομία να παρεμβαίνει».
■ Για το άρθρο 16: Θα αναθεωρηθεί. 
«Εστιάζουμε στα δημόσια πανεπιστή
μια να γίνουν αυτά πόλος έλξης ξένων 
φοιτητών. Εως το τέλος του χρόνου θα 
έχουμε ένα νέο οριζόντιο πλαίσιο για τις 
αλλαγές στα δημόσια πανεπιστήμια. Ηδη 
είπα ότι πρέπει να συνδέσουμε την έρευ
να με τις ανάγκες της αγοράς».
■ Σχετικά με το δικαίωμα ψήφου ίων 
Ελλήνων του εξωτερικού: «Δεν δίνουμε 
κάποιο πρόσθετο δικαίωμα ούτε αλλοιώ
νουμε το εκλογικό σώμα. Μια διευκόλυν
ση κάνουμε. Οποίος είναι γραμμένος σε 
εκλογικό κατάλογο να μπορεί να ψηφίζει 
από τον μόνιμο τόπο διαμονής του. Εξε
τάζουμε και επιστολική ψήφο».
■ Για τα Γλυπτά του Παρθενώνα: «Κά
ποια στιγμή το Βρετανικό Μουσείο θα 
χάσει τη μάχη. Για την κριτική που μας 
ασκήθηκε, η αντιπολίτευση μας άσκησε 
μια κριτική που σχεδόν συμπίπτει με τις 
απόψεις του Βρετανικού Μουσείου».
■ Για «Novartis»: «Δεν θα σχολιάσω

ζητήματα της δικαιοσύνης. Αν κάποιος 
φάκελος έρθει στη Βουλή για περαιτέρω 
διερεύνηση θα μπορέσω να σας απαντή
σω πιο συγκεκριμένα».
■ Για σχέση με Μαρινάκη και την κοινή 
τους εμφάνιση που δημοσιεύτηκε στο δι
αδίκτυο: «Δεν έχω καμία ιδιαίτερη σχέση 
με Μαρινάκη, τον χαιρέτησα μπαίνοντας 
στο ξενοδοχείο όπως και καμιά εκατοστή 
άλλους. Δουλειά μου είναι να θέτω κα
νόνες, δεν έχω φιλίες με επιχειρηματίες. 
Ολοι πρέπει να συμμορφώνονται στο 
πλαίσιο κανόνων...».

Εξωτερική πολιτική
Ο πρωθυπουργός κλήθηκε να απα

ντήσει στο θέμα της Συμφωνίας των 
Πρεσπών, υποστηρίζοντας πως πρόκει
ται για μια συμφωνία «εθνικά επιζήμια, 
αλλά είναι κυρωμένη και δεν αλλάζει 
κατά το δοκούν, προβλέπει μόνο έλεγχο 
της εφαρμογής της και θα είμαστε πολύ 
αυστηροί ως προς αυτό».

Αναφερόμενος στα ελληνοτουρκικά 
είπε ότι «πρόθεσή μου είναι να συναντή
σω τον πρόεδρο Ερντογάν, τέλη Σεπτέμ
βρη, στα Ηνωμένα Εθνη. Πρόθεσή μου 
είναι να συνομιλώ. Μόνο έτσι εκτονώ
νεις την ένταση. Προσερχόμαστε με τη 
βεβαιότητα ότι το διεθνές δίκαιο είναι 
με το μέρος μας. Θυμίζω ότι υπάρχει 
και ευρωπαϊκή αντίδραση στο θέμα των 
ενεργειών της Τουρκίας στην ΑΟΖ, ενώ 
ευρωπαϊκό θέμα είναι και το προσφυγι- 
κό. Ο πρόεδρος Ερντογάν πρέπει να κα
ταλάβει ότι δεν μπορεί να εξασφαλίσει 
χρήματα χρησιμοποιώντας το προσφυ- 
γικό. Δεν γίνεται συζήτηση με απειλές 
και τσαμπουκάδες. Η γλώσσα αυτή δεν 
ταιριάζει με καλή γειτονία. Αν έχει διάθε
ση επανεκκίνησης στις ελληνοτουρκικές 
σχέσεις ας το αποδείξει».
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1  Θωρακίστε τον οργανισμό σας απέναντι στη γρίπη!
Πηγή: FREE SUNDAY Σελ.: 32 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-09-2019

Επιφάνεια: 442.93 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

θωρακίστε τον οργανισμό σας απέναντι τπη γρίπη!
β ΓΙΩΡΓΟΣ ΣΑΚΚΑΣ

Μ
πορεί ο καιρός και π θερμο
κρασία να μας κρατούν σε 
καλοκαιρινή διάθεση, όμως 
αυτό δεν θα πρέπει να μας 
κάνει να ξεχνάμε ότι πρέπει 
να προετοιμαζόμαστε για τον 
ερχομό των ψυχρών μηνών του έτους και κυρί
ως για τις ασθένειες που παρουσιάζουν έξαρση 
την περίοδο αυτήν. Βασική μέριμνα αποτελεί η 

θωράκιση του οργανισμού απέναντι στο ενδε
χόμενο να νοσήσει από γρίπη. Μπορεί, λοιπόν, 
το ημερολόγιο να γράφει αρχές Σεπτεμβρίου, 
αλλά ot γιατροί επισημαίνουν ότι τώρα είναι η 
κατάλληλη στιγμή για να εμβολιαστούμε, ώστε 
να μειώσουμε δραστικά το ενδεχόμενο να «κολ
λήσουμε» γρίπη το επόμενο διάστημα.
Σύμφωνα με τον Πανελλήνιο Ιατρικό Σύλλογο, 
είναι επιτακτική η ανάγκη του αντιγριπικού εμ
βολιασμού, αλλά και της επαγρύπνησης για τη 
νόσο, δεδομένου ότι ξεκινά η περίοδος εμφάνι
σης του ιού και στη χώρα μας. Δυστυχώς, παρά 
τις προειδοποιήσεις από τους γιατρούς και τα 
άπειρα μηνύματα, στην Ελλάδα η εμβολιαστική 
κάλυψη συνεχίζει να κινείται σε χαμηλά επίπε
δα, τόσο στον γενικό πληθυσμό όσο και στους 
επαγγελματίες υγείας, αν και διαπιστώνεται μια 
σχετική Βελτίωση τα τελευταία χρόνια.
Σύμφωνα με τα επιδημιολογικά δεδομένα του

Εθνικού Οργανισμού Δημόσιας Υγείας (ΕΟΔΥ, 
πρώην ΚΕΕΛΠΝΟ), κατά την περίοδο επιτήρη
σης της γρίπης 2018-2019 έχασαν τη ζωή τους 
154 άνθρωποι από λοίμωξη που προήλθε από 
τον ιό της γρίπης. Παράλληλα, εξαιτίας της ίδιας 
λοίμωξης, 374 νοσηλεύτηκαν σε μονάδες εντα
τικής θεραπείας.
Στο πλαίσιο αντιμετώπισης της διασποράς της 
γρίπης, ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας (ΠΟΥ)

εκδίδει ετήσια έκθεση, στην οποία αναφέρει 
ποιες είναι οι ομάδες υψηλής προτεραιότητας 
εμβολιασμού. Τα άτομα που ουστήνεται να εμ
βολιαστούν για την εποχική γρίπη είναι οι έγκυ- 
ες γυναίκες, τα παιδιά ηλικίας 6 μηνών και άνω, 
οι ηλικιωμένοι, τα άτομα με χρόνιες παθήσεις 
και οι επαγγελματίες υγείας.
Όσον αφορά τους εργαζόμενους σε χώρους 
υγείας, η εμβολιαστική κάλυψη για τη γρίπη πα-

0 Σεπτέμβριος 
θεωρείται ο πιο 
κατάλληλος μήνας 
για να κάνουμε το 
αντιγριπικό εμβόλιο.

γκοσμίως αγγίζει το 66%, ενώ στη χώρα μας εί
ναι κάτω από 30%.0 στόχος, δε, σύμφωνα με τον 
ΠΟΥ, είναι να εμβολιάζεται τουλάχιστον το 75% 
και η σύσταση του Οργανισμού είναι ανοσοποί
ηση με μία δόση εμβολίου ετησίως.
Ταυτόχρονα στη χώρα μας διαπιστώνεται ότι η 
εμβολιαστική κάλυψη, με Βάση τα διεθνή πρό
τυπα, ακόμη και στους ηλικιωμένους, που ανή
κουν στις ομάδες υψηλού κινδύνου, είναι ανε
παρκής. Χαρακτηριστικά να σημειώσουμε πως, 
σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία του υπουργεί
ου Υγείας, ένας στους τέσσερις (26,3%) ηλικιω
μένους άνω των 75 ετών δεν έχει εμβολιαστεί 
ποτέ. Το ποσοστό αυτό δεν είναι καθόλου μικρό, 
καθώς όλοι οι άνθρωποι σε αυτή την ηλικία πα
ρουσιάζουν σημαντική ευαισθησία στη νόσο και 
κυρίως στις επιπλοκές που μπορεί να επιφέρει 
(ακόμη και τον θάνατο).
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1  Τα οφέλη από το πακέτο φορολογικών μειώσεων
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1-3 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-09-2019

Επιφάνεια: 2122.09 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τα οφέλη από ίο πακέτο 
φο ρολογικών μειώσεων
Όλες οι αλλαγές και παραδείγματα των μέτρων που ανακοίνωσε ο πρωθυπου ργός στη ΔΕΘ

Το μήνυμα ότι η Ελλάδα θα αποτελέσει στο 
εξής την ευχάριστη έκπληξη της Ευρωζώνης 
απηύθυνε ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσο- 
τάκης, στη χθεσινή συνέντευξη Τύπου απ’ την 
84η ΔΕΘ, τονίζοντας ότι οι φοροελαφρύνσεις 
που εξήγγειλε το βράδυ του Σαββάτου κατά την 
ομιλία του στη ΔΕΘ είναι ρεαλιστικές και πλήρως 
κοστολογημένες και όσον αφορά τις επιχειρήσεις 
η αξία τους ανέρχεται σε 500 εκατ. ευρώ. Όσον 
αφορά, δε, τα πρωτογενή πλεονάσματα, επισή- 
μανε ότι έχουν ήδη τεθεί ανεπίσημα στο τραπέζι 
και εξέφρασε την πίστη του ότι η στρατηγική 
της παρούσας κυβέρνησης θα στεφθεί με επι
τυχία, το 2019 θα επιτευχθεί πρωτογενές πλεό

νασμα 3,5%, θα υπάρξει ο αναγκαίος δημοσιο
νομικός χώρος το 2020 και το 2021 θα βρει τη 
χώρα με μειωμένα πρωτογενή πλεονάσματα, 
ώστε η κυβέρνηση να μπορέσει να ενισχύει ακό
μη περισσότερο την πολιτική της. Παράλληλα, 
ανακοίνωσε ότι άμεσα -την ερχόμενη Παρα
σκευή- ο αρμόδιος υπου ργός θα υποβάλει αίτημα 
στο ΔΝΤγια πρόωρη μερική εξόφληση του χρέ
ους της Ελλάδας στο Ταμείο, ενώ επιβεβαίωσε 
ότι πρόθεση της κυβέρνησης είναι να αξιοποιήσει 
τα κέρδη της Ευρωπαϊκής Τράπεζας, τα οποία 
θα βοηθήσουν να δήμιου ργηθεί δημοσιονομικός 
χώρος και σημείωσε πως θεωρεί εύλογο το θέμα 
αυτό να συνδεθεί και με την τέταρτη αξιολόγηση.

Επίσης, διευκρίνισε για το τέλος επιτηδεύματος 
και την εισφορά αλληλεγγύης -για τα οποία στην 
ομιλία του το Σάββατο είπε ότι θα καταργηθούν 
μεσοπρόθεσμα αλλά όχι εντός του 2020- ότι από 
το 2021 θα υπάρχει ο απαραίτητος δημοσιονο
μικός χώρος ώστε να μειωθούν, με προοπτική 
να καταργηθούν πλήρως το 2023. Τα οφέλη που 
θα έχουν οι μισθωτοί, οι συνταξιούχοι, οι κατά 
κύριο επάγγελμα αγρότες και οι αυτοαπασχο
λούμενοι από τις αλλαγές στη φορολογία εισο
δήματος φυσικών προσώπων, τις οποίες εξήγ
γειλε ο πρωθυπουργός, αποτυπώνονται με εν
δεικτικά παραδείγματα rTT^l,r' TT"",vr'' τί^" Rti- 
μοσιεύει σήμερα η «Ν»

Οι ελαφρύνσεις φόρων στην 4ετία
1. Διατηρείται το αφορολόγητο στο επίπεδο των 8.636 ευρώ.

2. Παρέχεται πρόσθετο αφορολόγητο 1.000 ευρώ ανά παιδί.

3. Μειώνεται ο συντελεστής για τα εισοδήματα μέχρι 10.000 ευρώ στο 9%, από 22%.

4. 0 φόρος στα νέα αγροτικά σχήματα θα είναι μόνο 10%, ενώ άμεσα έρχεται στη 
Βουλή νέος νόμος για τους αγροτικούς συνεταιρισμούς.

5. Μειώνεται ο συντελεστής φορολογίας εισοδήματος των νομκών προσώπων και οντοτήτων 
από το 28% στο 24% για τη χρήση του 2019.

6. Μειώνεται ο φόρος στα μερίσματα από το 10% στο 5%, για τη χρήση του 2019.

7. Αναστέλλεται μέχρι το 2022 η επιβολή ΦΠΑ 24% στις μεταβιβάσεις νεόδμητων 
οικοδομών.

8. Χορήγηση έκπτωσης φόρου ίσης με το 40% της δαπάνης για εργασίες επί των υφιστάμενων
ακινήτων. ,

9. Αναστολή μέχρι το 2022 του φόρου υπεραξίας σας αγοραπωλησίες ακινήτων.

10. Κατάργηση της ειδικής εισφοράς αλληλεγγύης σταδιακά την τριετία 2021 -2023.

11. Κατάργηση του τέλους επιτηδεύματος σταδιακά την τριεπα 2021-2023. A
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1  Τα οφέλη από το πακέτο φορολογικών μειώσεων
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1-3 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-09-2019

Φοροελαφρύνσεις 500εκατ. ευ ρω από
Μήνυμα για ρεαλιστικές και κοστολογημένες παρεμβάσεις έστειλε ο πρωθυπουργός Κυρ. Μητσοτάκης από

Τ
ο μήνυμα ότι η Ελλάδα θα αποτελέσει στο εξής την ευ- | 
χάριστη έκπληξη της Ευρωζώνης απηύθυνε ο πρωθυ- | 
πουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στη χθεσινή συνέν- | 
τευξη Τύπου απ’ την 84η ΔΕΘ, τονίζοντας ότι οι φοροελα- | 

φρύνσεις που εξήγγειλε το βράδυ του Σαββάτου κατά την ομι- | 
λία του στη ΔΕΘ είναι ρεαλιστικές και πλήρως κοστολογημέ- | 
νες και όσον αφορά τις επιχειρήσεις η αξία τους ανέρχεται σε i 
500 εκατ. ευρώ.

0 πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, χθες, κατά την καθιερωμένη συνέντευξη Τύπου στο ηλαίσιο της 84ης ΔΕΘ.

Της Βάσως Βεγίρη
vveg@naftemporiki.gr

Τ
α πρωτογενή πλεονάσματα, 
όπως επισήμανε ο πρωθυ
πουργός, έχουν ήδη τεθεί ανε

πίσημα στο τραπέζι και εξέφρα- 
σε την πίστη του ότι η στρατηγι
κή της παρούσας κυβέρνησης 
θα στεφθεί με επιτυχία, το 2019 
θα επιτευχθεί πρωτογενές πλεό
νασμα 3,5%, θα υπάρξει ο ανα
γκαίος δημοσιονομικός χώρος 
το 2020 και το 2021 θα βρει τη 
χώρα με μειωμένα πρωτογενή 
πλεονάσματα, ώστε η κυβέρνη
ση να μπορέσει να ενισχύει ακό
μη περισσότερο την πολιτική της.

Παράλληλα, ανακοίνωσε ότι 
άμεσα -την ερχόμενη Παρασκευή- 
ο αρμόδιος υπουργός θα υπο
βάλει αίτημα στο ΔΝΤ για πρό
ωρη μερική εξόφληση του χρέ
ους της Ελλάδας στο Ταμείο, ενώ 
επιβεβαίωσε ότι πρόθεση της κυ
βέρνησης είναι να αξιοποιήσει 
τα κέρδη της Ευρωπαϊκής Κεν
τρικής Τράπεζας, τα οποία θα 
βοηθήσουν να δήμιου ργηθεί δη
μοσιονομικός χώρος και σημεί
ωσε πως θεωρεί εύλογο το θέμα 
αυτό να συνδεθεί και με την τέ
ταρτη αξιολόγηση.

Επίσης, διευκρίνισε για το τέ
λος επιτηδεύματος και την ει
σφορά αλληλεγγύης, για τα οποία 
στην ομιλία του το Σάββατο είπε 
ότι θα καταργηθούν μεσοπρό
θεσμα αλλά όχι εντός του 2020, 
όη από το 2021 θα υπάρχει ο απα
ραίτητος δημοσιονομικός χώρος 
ώστε να μειωθούν, με προοπτι
κή να καταργηθούν πλήρως το 
2023.

Όχι σε βιομηχανία 
εξεταστικών...
Θέμα της Βουλής και όχι της 
κυβέρνησης χαρακτήρισε ο 
πρωθυπουργός Κυριάκος 
Μητσοτάκης το ενδεχόμενο 
σύγκλησης εξεταστικών επιτροπών 
για το πρώτο εξάμηνο του 2015, 
το θέμα της Novartis και άλλα 
ζητήματα, ενώ τόνισε πως η 
δικαστική διερεύνησή τους είναι 
επίσης θέμα της ανεξάρτητης 
Δικαιοσύνης, όπως και ότι δεν 
επιθυμεί μια «βιομηχανία 
εξεταστικών» στη Βουλή, αλλά 
θέλει να κοιτάζει μπροστά. 
Ερωτηθείς, δε, αν θα πάει να δει την 
ταινία του Κώστα Γαβρά (για τον 
Γιάνη Βαρουφάκη), απάντησε πως 
θα τη δει, διότι σίγουρα θα έχει 
κάποιο ενδιαφέρον, αν και τη 
χαρακτήρισε «επαρκώς μονομερή» 
και ότι δείχνει «το μέγεθος και τον 
βαθμό αλαζονείας της κυβέρνησης 
του κ. Τσίπρα», ενώ αναρωτήθηκε 
αν στην εν λόγω ταινία θα 
εμφανίζονται ο κ. Κομμένος και ο κ. 
Πετσίτης. [SID:1295U25]

Πρόωρη αποπληρωμή ΔΝΤ
«Θέλουμε ία ελληνικά ομόλογα να 
επιστρέφουν στην επενδυτική 
βαθμίδα, ώστε να δανειζόμαστε 
ακόμη φθηνότερα. Θα αποπλη
ρώσουμε τα δάνεια του ΔΝΤ. Το 
αίτημα θα κατατεθεί στο Euro- 
group της Παρασκευής», δήλωσε 
ο κ. Μητσοτάκης για τα δάνεια

του ΔΝΤ και επισήμανε πως το 
ελληνικό κράτος, από τη συγκε
κριμένη παρέμβαση, θα εξοικο
νομήσει 75 εκατ. ευρώ ετησίως.

Απαντώντας δε σε ερώτηση 
της «Ν» για το δημοσιονομικό 
ύψος των ιροροελαφρύ νσεων, που 
εξήγγειλε στην ομιλία του για τις 
επιχειρήσεις και τους φορολο
γούμενους, ο πρωθυπουργόςτό- 
ντσε ότι έχει έναν σχετικό πλήρη 
κατάλογο και δεν θα προχωρού
σε σε αυτές τις εξαγγελίες αν δεν 
ήταν απολύτως σίγουρος ότι τα 
μέτρα αυτά είναι απολύτως κο
στολογημένα. Ειδικότερα η μεί
ωση του φόρου στις επιχειρήσεις 
θα κοστίσει, όπως ανέφερε, δη
μοσιονομικά περί τα 500 εκατ. 
ευ ρώ και πρόσθεσε πως έχει την 
ελπίδα ότι δευτερογενώς η οικο
νομική ανάκαμψη και ταυτό
χρονα η βελτίωση της φορολογι
κής συμμόρφωσης στο πλαίσιο

της «Συμφωνίας Αλήθαας» που θέ
λει να συνάψει με τον επιχειρη
ματικό κόσμο, θα μειώσα κάπως 
αυτήν την επιβάρυνση. Επανέ
λαβε πάντως πως ό,τι έχει εξαγ
γείλει για το 2020 «είναι κοστο
λογημένο, ρεαλιστικό, δεν αιφ- 
νιδιάζουμε -να το τονίσω αυτό- 
τους εταίρους μας, έχουμε έναν 
ανοιχτό και ειλικρινή δίαυλο και 
σε επίπεδο Euro Working Gro
up και σε επίπεδο Eurogroup και 
το πρόγραμμά μας αυτό θα εφαρ
μοστεί στο ακέραιο».

Παράλληλα, ο κ. Μητσοτάκης 
επανέλαβε ότι από 1ης Ιουλίου 
του 2020 θα αρχίσει η μείωση 
των ασφαλιστικών εισφορών, 
όπως και την πίστη του στις ελεύ
θερες συλλογικές διαπραγμα
τεύσεις, ξεκαθάρισε πως δεν θα 
καταργηθεί κανένα επίδομα, ενώ 
γνωστοποίησε επίσης ότι συ ζη
τείται το ενδεχόμενο για μείωση

των εισφορών και στους ελεύθε
ρους επαγγελματίες. Στο τέλος 
της θητείας της κυ βέρνησης, επί
σης, σύμφωνα με τον πρωθυ- 
που ργό, «θα έχουμε μειωμένους 
συντελεστές ΦΠΑ, 22% και 11% 
και βέβαια θα υπάρχει ο κατώ- 
τατος συντελεστής».

Απευθυνόμενος στους συν
ταξιούχους, δήλωσε πως η κυ
βέρνησή του σέβεται τις αποφά- 
oap της Δικαιοσύνης και αν υπάρ
ξει ζήτημα επιστροφών, θα το δει 
στο πλαίσιο των δημοσιονομικών 
συνθηκών και σε βάθος εύλογου 
χρόνου.

Αναφορικά δε με ης προσλή
ψεις στο Δημόσιο γνωστοποίησε 
πως η κυβέρνηση δεν θα μείνει 
στον κανόνα ένα π ρος πέντε (προσ
λήψεις / αποχωρήσεις), γιατί μπο
ρεί να κινηθεί σε καλύτερα επί
πεδα, επαναλαμβάνοντας πάν
τως την πάγια θέση του για π ροσ-

λήψεις όπου υπάρχουν πραγ
ματικά ανάγκες και επανέλαβε 
ότι η κυ βέρνηση θα προχωρήσει 
άμεσα σε προσλήψεις νοσηλευ
τικού και ιατρικού προσωπικού 
και στην άδική αγωγή. «Θα προσ- 
λάβουμε 800 ιατρούς στον ΕΟ- 
ΠΥΥ και ανάλογα με τις δυνατό- 
τητές μας θα προχωρήσουμε και 
σε προσλήψεις τακτικού προ
σωπικού στην εκπαίδευση, δί
νοντας μια προτεραιότητα στους 
αναπληρωτές καθηγητές», πρό
σθεσε σχετικά.

Τι ανακοινώθηκε
Οι φοροελαφρύνσεις, που εξήγ
γειλε από την 84η ΔΕΘ ο πρω
θυπουργός είναι οι ακόλουθες: 
■ Διατηρείται το αφορολόγητο και 
μειώνεται ο συντελεστής για τα 
εισοδήματα μέχρι 10.000 ευρώ 
στο 9%, από 22% που είναι σή
μερα.
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1  Τα οφέλη από το πακέτο φορολογικών μειώσεων
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την κυβέρνηση στις επιχειρήσεις
τη Θεσσαλονίκη-Όλες οι μειώσεις επιβαρύνσεων-Αισιοδοξία για νίκη στη «μάχη» των πλεονασμάτων

Πώς θα γίνουν 
οι τράπεζες 
βασικός μοχλός 
ανάπτυξης

■ 0 φόρος στα νέα αγροτικά σχή
ματα θα είναι μόνο 10%, ενώ άμε
σα έρχεται στη Βουλή νέος νό
μος για τους αγροτικούς συνε
ταιρισμούς.
■ Μείωση του συντελεστή φορο
λογίας εισοδήματος των εταιρει
ών και των λοιπών νομικών προ
σώπων και νομικών οντοτήτων 
από το 28% στο 24% για τη χρή
ση του 2019. Τοόφελος από το μέ
τρο αυτό θα γίνει αντιληπτό το 
2020, με την εκκαθάριση των φο
ρολογικών δηλώσεων που θα 
υποβληθούνγια τα εισοδήματα 
της χρήσης του 2020. Το δημο
σιονομικό κόστος του μέτρου αυ
τού θα φθάσει τα 500 εκατ. ευ
ρώ το 2020.
* Μείωση του φόρου στα μερί
σματα από το 10% στο 5%, για τη 
χρήση του 2019.
■ Αναστολή της επιβολής ΦΠΑ 
24% στις μεταβιβάσεις νεόδμη
των οικοδομών. Η αναστολή θα 
διαρκέσει 3 χρόνια (2020-2022).
■ Χορήγηση έκπτωσης φόρου ει
σοδήματος ίσης με το 40% της 
δαπάνης για εργασίες που αφο
ρούν ενεργειακή, λειτουργική 
και αισθητική αναβάθμιση, συν
τήρηση και αξιοποίηση των υφι
στάμενων ακινήτων.
■ Αναστολή του φόρου υπερα
ξίας, του φόρου δηλαδή επί του 
κέρδους στις αγοραπωλησίες ακι
νήτων. Η αναστολή θα διαρκέσει 
τρία χρόνια (2020-2022) και ο φό
ρος θα επανεξεταστεί από μηδε
νική βάση το 2023.

Επιπλέον, όπως ανακοίνωσε 
οπρωθυπουργός, μέσα στο 2020:
■ Θα δοθεί επίδομα 2.000 ευρώ 
για κάθε νέο παιδί, με εξαίρεση 
όσους ανήκουν σε πολύ υψηλή 
εισοδηματική κατηγορία.
■ Τα βρεφικά είδη, καθώς και τα 
κράνη και τα παιδικά καθίσματα 
μεταπίπτουν στον μειωμένο συ ν- 
τελεστή ΦΠΑ 13%.
■ Θα καθιερωθεί μηνιαία ενί
σχυση 180 ευ ρώ για θέση σε παι
δικό σταθμό.

Κατά το χρονικό διάστημα 
2021-2023 θα τεθούν σε ισχύ τα 
ακόλουθα φορολογικά μέτρα:
■ Κατάργηση της ειδικής εισφο
ράς αλληλεγγύης που επιβάλλε
ται με συντελεστές κλιμακούμε
νους από 2,2%-10% σε φυσικά 
πρόσωπα με ετήσιο εισόδημα 
μεγαλύτερο των 12.000 ευρώ. Η 
κατάργηση δεν θα γίνα άμεσα, αλ
λά με σταδιακές μειώσεις μέσα 
στην τριετία 2021-2023.
■ Κατάργηση του τέλους επιτη
δεύματος των 500-1.000 ευρώ 
που επιβάλλεται κάθε επιχείρη
ση και ελεύθερο επαγγελματία. 
Η κατάργηση δεν θα γίνει άμε

σα, αλλά με σταδιακές μειώσεις 
μέσα στην τριετία 2021-2023.
■ Παρέχεται πρόσθετο αφορο
λόγητο 1.000 ευ ρώ ανά παιδί και 
μηνιαία ενίσχυση 180 ευρώ για 
θέση σε παιδικό σταθμό.
■ Διατηρείται, τέλος, το έκτακτο 
επίδομα των συνταξιούχων, που 
φέτος καταβλήθηκε πρόωρα ως 
προεκλογικός «μποναμάς». Θα 
καταβληθεί στο τέλος του 2020.

Επίσης, ερωτηθείς χθες για 
τους φόρους στα καύσιμα και 
την τιμή του πετρελαίου θέρ
μανσης απάντησε ότι «μας απα
σχολεί πολύ το ζήτημα. Αν έχου
με δημοσιονομικό χώρο, εντός 
του 2019, είναι μια από πς άμε
σες προτεραιότητες μας. Και για 
το πετρέλαιο θέρμανσης και για 
το κόστος παραγωγής των αγρο
τών. Είναι λοιπόν στις προτεραι- 
ότητές μας και σύντομα θα έχου
με κάποια νέα για το θέμα».

Μείωση εισφορών
Μείωση εξήγγειλε ο πρωθυ
πουργός και για τις ασφαλιστι
κές εισφορές. Όπως σημείωσε, 
η χώρα χρειάζεται μία σύγχρο
νη, ασφαλή και ευέλικτη αγορά 
εργασίας, με κανόνες για τους 
εργοδότες, με αυστηρά πρόστι
μα για όσους παραβιάζουντη νο
μοθεσία, αλλά και με συνθήκες 
που βελτιώνουν την ανταγωνι
στικότητα των επιχειρήσεων και 
στο πλαίσιο αυτό εξήγγειλε στα
διακή μείωση των ασφαλιστικών 
εισφορών από την 1η Ιουλίου του 
2020 κατά 5 μονάδες, έως και το 
2023. «Μέχρι το τέλος του 2020 
θα έχουν μειωθεί κατά 1 περί
που μονάδα. Προσέξτε όμως. Μό
νο για τους μισθωτούς πλήρους 
απασχόλησης», τόνισε χαρα- 
κατριστικά.

Παράλληλα, πάντως, ξεκαθά
ρισε ότι δεν θα γίνει ανεκτή κα
μία αντεργατική συμπεριφορά 
και η κυ βέρνηση διευκολύνει τις 
επιχειρήσεις «και γι’ αυτό και 
απαιτεί από αυτές να πληρώνουν 
τους μειωμένους φόρους, να τη
ρούν την εργαπκή νομοθεσία και 
να φροντίζουν τους υπαλλήλους 
τους αλλά και να σέβονται το πε
ριβάλλον».

«Η ελληνική επιχειρηματι
κότητα πρέπει να αλλάξει εργο- 
δοτικά πρότυπα. Με τον ίδιο τρό
πο που προσωπικά είμαι σύμ
μαχος της υγιούς και δημιουρ
γικής επιχειρηματικότητας, με- 
τατρέπομαι και σε σκληρό αντί
παλο όποιου την προσβάλλει με 
την αντεργατική και αντικοινω
νική συμπεριφορά του», τόνισε 
σχετικά.

/ S1D:12950865]

Γεμάτο 
«καλάθι» 
για τη 
Β. Ελλάδα

▼ Μεγάλο ήταν το «καλά
θι» του π ρωθυ που ργού για 
ηι Θεσσαλονίκη και τη Βό
ρεια Ελλάδα, καθώς έδω
σε το «πράσινο φως», τό
σο για την καθιέρωση 
Ελεύθερης Ζώνης στο 
στρατόπεδο Γκόνου απο
κλειστικά για εξαγωγικές 
επιχειρήσεις όσο και για 
την παραχώρηση στην 
Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινο
τομίας της έκτασης 760 
στρεμμάτων για τη δημι
ουργία του νέου πάρκου 
καινοτομίας «Thess/Intec», 
ενώ εξήγγειλε προστασία 
και ενίσχυση των μακε
δονικών προϊόντων με τη 
δήμιου ργία και διεθνή πι
στοποίηση ενός συλλογι
κού σήματος για αυτά. Επί
σης ανακοίνωσε ότι θα 
προχωρήσει άμεσα η έκ
δοση του αναγκαίου Προ- 
εδρικοή Διατάγματος για 
την ανάπλαση της ΔΕΘ, 
ώστε στις αρχές του 2020 
να προκηρυχθεί ο ανα
γκαίος διεθνής αρχιτε
κτονικός διαγωνισμός. Με
ταξύ άλλων, προανήγγειλε 
σύσταση εντός του 2020 
Ειδικής Εταιρείας Ανά
πτυξης για την οργάνωση 
της άτυπης βιομηχανικής 
ζώνης στο Καλοχώρι, ενώ 
επισήμανε το χρέος που 
έχει το κράτος να ολοκλη
ρωθεί η σύνδεση του λι
μανιού της Θεσσαλονίκης 
με το δίκτυο αυτοκινητο
δρόμων και σιδηροδρό
μων. Για τον ΟΑΣΘ ανα
κοίνωσε πως θα ανατεθούν 
στα ΚΤΕΛ οι περιαστικές 
και υπεραστικές διαδρο
μές, ενώ για το Μετρά ανα
κοίνωσε επιστροφή στην 
αρχική λύ ση για τον Σταθ
μό Βεντζέλου, με απόσπα
ση και επανατοποθέτηση 
των αρχαιολογικών ευ ρη
μάτων, σύμφωνα με την 
απόφαση του Συμβουλί
ου της Επικράτειας, και το 
Μετρά θα λειτου ργήσει ενι
αίο και στο σύνολό του τον 
Απρίλιο του 2023.

[SID .12951121]

Της Ειρήνης Σακελλάρη
esak@naftemporiki.gr

Ω
ς έναν βασικό μοχλό 
ανάπτυξης αντιλαμβά
νεται ης τράπεζες ο πρω- 
θυπουργός Κυριάκος Μητσο- 

τάκης, όπως διευκρίνισε σε 
όλους τους τόνους τόσο στην 
προχθεσινή του ομιλία στη Θεσ
σαλονίκη όσο και στη χθεσινή 
συνέντευξη Τύπου. Και προ- 
κειμένου οι τράπεζες να επιτε- 
λέσουν τον αναπτυξιακό τους 
ρόλο χρηματοδοτώντας την οι
κονομία, όπως διευκρίνισε θα 
πρέπει να μειώσουν αποτελε
σματικά τα κόκκινα δάνεια μέ
σα από ένα σχήμα που θα θε
σμοθετηθεί άμεσα και θα πρσ 
σομοιάζει στο ιταλικό μοντέλο, 
το γνωστό APS (Asset Protection 
Scheme).

Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε πως 
τα κόκκινα δάνεια πρέπει να 
φθάσουν σε μονοψήφιο μέγε
θος και υπονόησε εμμέσως 
πλην σαφώς τις δύσκολες απο
φάσεις που θα πρέπει να λά
βουν οι τράπεζες σε σχέση με 
τις διοικήσεις των εταιρειών 
που έχουν περιθώρια διάσω
σης.

Επίσης, ο πρωθυπουργός 
σημείωσε: «Θα προσπαθήσου
με να επεκτείνουμε την προ
στασία της πρώτης κατοικίας» 
και πρόσθεσε ότι «οι πλειστη- 
ριασμοί θα πρέπει να ξεκινή
σουν από συμπολίτες μας, οι 
οποίοι δεν ανήκουν στις πιο 
αδύναμες κοινωνικές ομάδες».

Σε ό,τι αφορά την επέκταση 
της προστασίας της α’ κατοι
κίας ο πρωθυπουργός δεν δι
ευκρίνισε περισσότερα. Ωστό
σο θεωρείται μάλλον απίθανο να 
εννοούσε αλλαγή των κριτη
ρίων, καθώς αυτά μέσα από πολ
λές διαβουλεύσεις πρόσφατα 
εγκριθηκαν από τους θεσμούς.

Εάν η προηγούμενη υπόθε
ση ισχύει, τότε ο πρωθυπουργός 
ή θα θέσει αντίστοιχα κριτήρια 
για κατοικίες που απειλούνται 
από χρέη που έχουν δήμιου ρ- 
γηθεί προς τον δημόσιο τομέα

ή εννοούσε τη βελτίωση των δε
δομένων που αναζητούνται από 
τη σχετική πλατφόρμα η οποία 
προάγει πλέον λιγότερη γρα
φειοκρατία στη χρήση της.

Εντός του μήνα το APS
Σε ό,τι αφορά το APS, το θεσμι
κό πλαίσιο αναμένεται να είναι 
έτοιμο εντός του μήνα, αναμέ
νοντας και την έγκριση από την 
DG Comp. Το θέμα βρίσκεται 
πολύ ψηλά στην ατζέντα του 
υπουργείου Οικονομικών και 
ιδίως του υφυπουργού αρμό
διου για το Χρηματοπιστωτικό 
Σύστημα, Γιώργο Ζαββό.

Όπως φαίνεται, η λειτουρ
γία του APS θα είναι μεν προ
αιρετική, ωστόσο είναι εξαιρε
τικά πιθανόν όλες οι τράπεζες 
να χρησιμοποιήσουν το σχήμα 
αφού η εγγύηση του Δημοσί
ου τους διασφαλίζει κεφάλαια 
που άλλως πως θα πρέπει να 
χρησιμοποιήσουν από τα δικά 
τους, προκειμένου να εγγυη- 
θούν τα ομόλογα.

Έτσι τα πιστωτικά ιδρύμα
τα της χώρας αναμένουν την τι
μολόγηση των εγγυήσεων προ
κειμένου να δουν τι χρήση θα 
κάνουν στο APS, η οποία θα κα- 
θορισθεί από το κόστος.

Σύμφωνα με τις υπάρχου- 
σες πληροφορίες, η βάση για 
την τιμολόγηση των εγγυήσε
ων θα είναι τα τριετή και τα πεν
ταετή CDS αναλόγως με το πό
τε θα κριθεί πως πρέπει να δια
γράφει ένα δάνειο. Ας σημει
ωθεί πως τα δάνεια που θα κα
ταλήξουν στο APS θα είναι χο
ρηγήσεις σε βαριά επισφάλεια, 
πολύ δύσκολα ανακτήσιμη. Ανα
λόγως λοιπόν με την πορεία της 
επικείμενης διαγραφής θα δια
μορφώνεται σπονδυλωτά και η 
τιμολόγηση.

Τέλος, να σημειωθεί πως η 
Ελλάδα σε αντίθεση με την Ιτα
λία δεν βρίσκεται σε επενδυτι
κή βαθμίδα, στοιχείο στο οποίο 
φαίνεται να οφείλεται και η κα
θυστέρηση υιοθέτησης της λύ
σης.

[SID:12950445]

Η στρατηγική 
για Πρέσπες και 
μεταναστευτικό
Σαφές μήνυμα έστειλε ο 
πρωθυπουργός προς τη γειτονική 
Αλβανία, πως δεν πρόκειται να 
συναινέσει στην έναρξη των 
ενταξιακών της διαπραγματεύσεων 
με την Ε.Ε. αν δεν προχωρήσει 
εμπρΰκτως στην άρση των 
διακρίσεων που γίνονται σε βάρος 
της ελληνικής εθνικής μειονότητας, 
ενώ γνωστοποίησε ότι θα 
συναντήσει τον πρόεδρο της 
Τουρκίας, Ταγίπ Ερντογάν, στα τέλη 
Σεπτεμβρίου στον ΟΗΕ. «Πρόθεσή 
μου είναι να συνομιλώ, γιατί μόνο 
τότε μπορείς να βρεις λύσεις 
αμοιβαία αποδεκτές» δήλωσε 
σχετικά και έστειλε μήνυμα προς 
τον κ. Ερντογάν ότι αν έχει διάθεση 
για μία ουσιαστική επανεκκίνηση 
στις ελληνοτουρκικές σχέσεις, θα 
πρέπει να το αποδείξει έμπρακτα. 
Οσον αφορά τη Συμφωνία των 
Πρεσπών επανέλαβε ότι είναι 
«εθνικό επιζήμια», όμως έχει 
ψηφιστεί από τη Βουλή και δεν 
προβλέπεται αλλαγή της, αλλά η 
κυβέρνηση της Ν.Δ. θα είναι πολύ 
αυστηρή στον έλεγχο της 
εφαρμογής της και σημείωσε πως 
αυτό που χρειάζεται είναι να 
στηριχτούν τα προϊόντα της 
πραγματικής, της αυθεντικής 
Μακεδονίας και να κερδηθεί το 
παιχνίδι της επικοινωνίας 
παγκοσμίως, έτσι ώστε όταν 
κάποιος ακούει Μακεδονία, να 
σκέφτεται την ελληνική Μακεδονία. 
Ερωτηθείς επίσης για το αν θα 
συναντηθεί με τον πρωθυπουργό 
της γειτονικής χώρας, είπε ότι δεν 
έχει κανονιστεί συνάντηση με τον κ. 
Ζάεφ, αλλά κάποια στιγμή θα γίνει. 
Για το προσφυγικό-μεταναστευτικό 
ο κ. Μητσοτάκης επισήμανε πως 
έθεσε το θέμα στις συναντήσεις 
που είχε με τον πρόεδρο της 
Γαλλίας Εμανουέλ Μακράν, την 
καγκελάριο της Γερμανίας Αγκελα 
Μέρκελ και τον πρωθυπουργό της 
Ολλανδίας Μαρκ Ρούτε και πως 
πρέπει να εφαρμόζονται οι 
αποφάσεις της Ε.Ε. για την 
αλληλεγγύη και τη διαχείριση των 
προσφυγικών ροών και όποιες 
χώρες του Σένγκεν δεν τις 
εφαρμόζουν πρέπει να υποστούν 
κυρώσεις. Ειδικό για τα ασυνόδευτα 
ανήλικα προσφυγόπουλα, είπε ότι 
θα συνεχίσει τις προσπάθειες στην 
Ε.Ε. διότι δεν μπορεί να υπάρχουν 
χώρες που δεν έχουν τη 
δυνατότητα να δεχτούν 50 
ασυνόδευτα ανήλικα παιδιά, ενώ 
επιβεβαίωσε ότι γίνονται έρευνες 
για το θέμα της σίτισης των 
προσφύγων επί ΣΥΡΙΖΑ.

[SID.12951140]
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1  Ενισχύονται οι έλεγχοι για το ξέπλυμα χρήματος
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-09-2019

Επιφάνεια: 590.18 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ενισχύονται οι έλεγχοι 
για το ξέπλυμα χρήματος
Σε λειτουργία το Κεντρικό Μητρώο Πραγματικών Δικαιούχων
Του Γιώργου Παλαιτσάκη
gpal@naftemporiki.gr

Σ
τη δημιουργία Κεντρικού 
Μητρώου Πραγματικών 
Δικαιούχων, το οποίο θα 
περιλαμβάνει πλήρη και ανα

λυτικά στοιχεία για όλα τα φυ
σικά πρόσωπα (πραγματικούς 
ιδιοκτήτες, μεγαλομετόχους 
κ.λπ.) που βρίσκονται πίσω από 
Ανώνυμες Εταιρείες, Εταιρείες 
Περιορισμένης Ευθύνης, Ομόρ- 
ρυθμες - Ετερόρρυθμες Εταιρεί
ες και λοιπά νομικά πρόσωπα 
και νομικές οντότητες, προχώ
ρησε η Γενική Γραμματεία Πλη
ροφοριακών Συστημάτων.

Τη λειτουργία του μητρώου 
αυτού προβλέπει ο νόμος 
4557/2019 για την καταπολέ
μηση της νομιμοποίησης εσό
δων από εγκληματικές δραστη
ριότητες. Το Κεντρικό Μητρώο 
Πραγματικών Δικαιούχων, το 
οποίο τέθηκε πρόσφατα σε δο
κιμαστική λειτουργία, διασυν- 
δέεται ηλεκτρονικά, μέσω των 
συστημάτων TAXIS και TAXIS- 
net, με τον ΑΦΜ και τα λοιπά 
στοιχεία φορολογικού μητρώου 
που τηρεί η Ανεξάρτητη Αρχή 
Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ) για 
κάθε νομικό πρόσωπο και κάθε 
νομική οντότητα στην Ελλάδα.

0 τρόπος λειτουργίας
Η νέα εφαρμογή αναπτύχθηκε 
εσωτερικά από το προσωπικό 
της ΠΏΣ σε συνεργασία με τη Γε
νική Γραμματεία Οικονομικής 
Πολιτικής του υπουργείου Οι
κονομικών και βρίσκεται στην 
ηλεκτρονική διεύθυνση: 
https ://www.gsis .gr/polites-epi-
heiriseis/epiheiriseis/mitroo-
pragmatikon-dikaioyhon.

Στο νέο αυτό μητρώο μπο
ρούν να έχουν πρόσβαση όλες οι 
ελεγκτικές αρχές που είναι αρ
μόδιες για την καταπολέμηση 
της νομιμοποίησης εσόδων από 
εγκληματικές δραστηριότητες, 
συμπεριλαμ βανομένων των φο- 
ροελεγκτικών υπηρεσιών της 
ΑΑΔΕ, του ΣΔΟΕ, της Διεύθυν
σης Ερευνών Οικονομικού Εγ
κλήματος, των Οικονομικών Ει
σαγγελέων και της Οικονομικής 
Αστυνομίας. Επίσης στο μητρώο 
αυτό μπορούν να εισέρχονται 
για να συλλέγουν πληροφορίες 
όλα τα φυσικά και τα νομικά πρό
σωπα που είναι υπόχρεα να λαμ
βάνουν μέτρα δέουσας επιμέ
λειας έναντι των πελατών τους, 
όπως οι τράπεζες, οι λοιποί χρη-

Στο Μητρώο 
Πραγματικών 
Δικαιούχων, το οποίο 
αναπτύχθηκε από τη 
ΓΓΠΣ, μπορούν να έχουν 
πρόσβαση όλες οι 
ελεγκτικές αρχές για την 
καταπολέμηση της 
νομιμοποίησης εσόδων 
από εγκληματικές 
δραστηριότητες, 
συμπεριλαμβανομένων 
της ΑΑΔΕ, του ΣΔΟΕ κ.ά.

Ποιος θεωρείται
πραγματικός
δικαιούχος
Πραγματικός δικαιούχος θεωρείται 
το φυσικό ή τα φυσικό πρόσωπα 
στα οποία πραγματικά ανήκει ή τα 
οποία πραγματικά ελέγχουν μία 
εταιρική οντότητα. Η εξακρίβωση 
και ο έλεγχος της ταυτότητας των 
πραγματικών δικαιούχων 
επεκτείνεται, κατά περίπτωση, σε 
νομικές οντότητες που κατέσχουν 
άλλες οντότητες. Σκοπός είναι να 
αναζητηθεί και εντοπιστεί το 
φυσικό πρόσωπο το οποίο τελικά 
ασκεί έλεγχο μέσω ιδιοκτησίας ή με 
άλλο τρόπο ενός νομικού 
προσώπου. 0 έλεγχος με άλλα 
μέσα μπορεί να περιλαμβάνει τα 
κριτήρια ελέγχου που 
χρησιμοποιούνται για την 
κατάρτιση των ενοποιημένων 
οικονομικών καταστάσεων, όπως 
μέσω (εξωεταιρικής) συμφωνίας 
μετόχων, της άσκησης 
δεσπόζουσας επιρροής ή της 
εξουσίας διορισμού ανώτερων 
διοικητικών στελεχών.

ματοπιστωτικοί οργανισμοί και 
πλήθος κατηγοριών εμπόρων 
και ελευθέρων επαγγελματιών 
(συμβολαιογράφοι, λογιστές, με
σίτες, ενεχυροδανειστές κ.λπ.)

που ασκούν δραστηριότητες σχε- 
τιζόμενες με μεγάλου ύψους οι
κονομικές συναλλαγές.

Η ΓΓΠΣ, που διαχειρίζεται το 
νέο αυτό μητρώο, παρέχει τις 
ακόλουθες διευκρινίσεις:
■ Πραγματικός δικαιούχος (be
neficial owner) θεωρείται κάθε 
φυσικό πρόσωπο στο οποίο 
πραγματικά ανήκει ή το οποίο 
ελέγχει πραγματικά μία εταιρι
κή οντότητα ή για λογαριασμό 
του οποίου διεξάγονται συναλ
λαγές ή δραστηριότητες μιας 
εταιρείας. Η έννοια του πραγ
ματικού δικαιούχου αντιπαρα- 
βάλλεται με την έννοια του νο
μίμου κυρίου (legal owner) της 
νομικής οντότητας, ο οποίος δη
λώνεται ως μέτοχος ασκών τον 
έλεγχο του νομικού προσώπου 
/ οντότητας.
■ Η καταχώριση των στοιχείων 
του πραγματικού δικαιούχου γί
νεται από τον νόμιμο εκπρόσω
πο του νομικού προσώπου ή ει- 
δικώς εξουσιοδοτημένο πρό
σωπο με απόφαση του αρμόδι
ου εταιρικού καταστατικού ορ
γάνου.
■ Σκοπός του Κεντρικού Μη
τρώου είναι η άμεση πρόσβαση 
σε πληροφορίες σχετικά με τον 
πραγματικό δικαιούχο, στο πλαί
σιο της διαφάνειας των εταιρι
κών οντοτήτων και των παρεμ
φερών νομικών μορφωμάτων, 
με στόχο την πρόληψη και την 
καταπολέμηση της χρησιμο
ποίησής τους για ξέπλυμα χρή
ματος και χρηματοδότηση της 
τρομοκρατίας. Στόχος της Ευ
ρωπαϊκής Ένωσης είναι η δια
σύνδεση των εθνικών Μητρώων 
Πραγματικών Δικαιούχων μέσω 
της ευρωπαϊκής κεντρικής πλατ
φόρμας έως τις 10 Μαρτίου 2021.

Ενδείξεις ελέγχου
Η ΓΓΠΣ κωδικοποιεί τις ενδεί
ξεις ελέγχου μίας εταιρείας, ώστε 
να προκόψει ο πραγματικός δι
καιούχος, οι οποίες είναι:
1. Η κατοχή ποσοστού μετοχών 
άνω του 25% ή ιδιοκτησιακού 
δικαιώματος άνω του 25% μιας 
εταιρείας από φυσικό πρόσω
πο.
2. Η κατοχή ποσοστού μετοχών 
άνω του 25% ή ιδιοκτησιακού 
δικαιώματος άνω του 25% μιας 
εταιρείας από άλλη εταιρεία, ο 
έλεγχος της οποίας ασκείται από 
φυσικό ή φυσικά πρόσωπα ή 
από περισσότερες εταιρείες που 
ελέγχονται από το ίδιο ή τα ίδια 
φυσικά πρόσωπα.

3. Εάν μία μητρική οντότητα έχει 
την πλειοψηφία των δικαιωμά
των ψήφου των μετοχών, εταί
ρων ή μελών μίας άλλης οντό
τητας (θυγατρική).
4. Εάν μία μητρική οντότητα έχει 
το δικαίωμα:
-να διορίζει ή να παύει την πλει
οψηφία των μελών του διοικη
τικού, διαχειριστικού ή εποπτι
κού οργάνου της άλλης οντότη
τας (θυγατρική οντότητα) και εί
ναι ταυτόχρονα μέτοχος, εταί
ρος ή μέλος αυτής της οντότη
τας,
- να ασκεί κυριαρχική επιρροή 
στην άλλη οντότητα (θυγατρική 
οντότητα), της οποίας είναι μέ
τοχος, εταίρος ή μέλος, είτε βά
σει σύμβασης που έχει συνάψει 
με την οντότητα αυτή είτε βάσει 
πρόβλεψης του ιδρυτικού εγ
γράφου ή του καταστατικού της.
5. Εάν μία μητρική οντότητα εί
ναι μέτοχος εταίρος ή μέλος της 
άλλης οντότητας και
■ είτε ελέγχει από μόνη της, δυ
νάμει συμφωνίας που έχει συ
νάψει με άλλους μετόχους, εταί
ρους ή μέλη της οντότητας αυτής 
(θυγατρική οντότητα), την πλει
οψηφία των δικαιωμάτων ψή
φου των μετόχων, εταίρων ή με
λών της,
■ είτε ισχύουν αθροιστικά οι κα
τωτέρω προϋποθέσεις:
α) Η πλειοψηφία τωνμελώντων 
διοικητικών, διαχειριστικών ή 
εποπτικών οργάνων της οντό
τητας αυτής (θυγατρικής οντό
τητας) που είχαν τη διοίκηση 
κατά τη διάρκεια της τρέχουσας 
περιόδου, καθώς και κατά την 
προηγούμενη περίοδο και μέ
χρι την κατάρτιση των ενοποι
ημένων χρηματοοικονομικών 
καταστάσεων, έχει διοριστεί μό
νο ως αποτέλεσμα της άσκησης 
τωνδικαιωμάτωνψήφου αυτής, 
β) Τα δικαιώματα ψήφου που 
κατέχονται από τη μητρική ον
τότητα αντιπροσωπεύουν του- 
λάχιστοντο 20% των συνολικών 
δικαιωμάτων ψήφου στη θυγα
τρική οντότητα.
γ) Κανένα τρίτο μέρος δεν έχει 
τα δικαιώματα που αναφέρον- 
ται στα σημεία α’, β’ ή γ’ της πα
ρούσας παραγράφου, αναφορι
κά με αυτή την οντότητα (θυγα
τρική οντότητα).
6. Εάν μια μητρική οντότητα έχει 
την εξουσία να ασκεί ή πράγ
ματι ασκεί κυριαρχική επιρροή 
ή έλεγχο στην άλλη οντότητα 
(θυγατρική οντότητα).

[SID:12950296]
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1  Εβγαζαν μετανάστες... κουφούς με ταριφα 500 ευρω
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-09-2019

Επιφάνεια: 1135.0 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εβγαζαν μετανάστης... κουφούε
Κύκλωμα γιατρών και νοσηλευτών στο Νοσοκομείο 

Σάμου θησαύρισε εκδίδοντης πλαστά πιστοποιητικά

ιατροί και νοσηλευτές από 
το Νοσοκομείο της Σάμου, 
καθώς και ακόμη ένα άτο
μο, ιρακινής καταγωγής,· 
που δρούσε ως μεσολα

βητής, είχαν θησαυρίσει με πλαστές 
γνωματεύσεις που εξέδιδαν, με «τα- 
ρίφα» τα 500 ευρώ και χορηγούσαν 
σε χιλιάδες μετανάστες, προκειμέ- 
νου να χαρακτηριστούν «ευάλωτοι» 
και να μεταφερθούν κατά προτεραι
ότητα στην ενδοχώρα.

Τις άθλιες συνθήκες διαβίωσης που 
υπάρχουν στο hot spot της Σάμου αλ
λά και το ζεστό χρήμα που έχουν αρκε
τοί πρόσφυγες και μετανάστες επιχεί
ρησαν να εκμεταλλευ
τούν επτά γιατροί και 
δύο νοσηλευτές που 
εργάζονται στο νο
σοκομείο του νησιού.
Με τη συνδρομή ενός 
ακόμη, που έπαιζε 
τον ρόλο του «συνδέ
σμου» με εύπορους 
πρόσφυγες και μετα
νάστες, είχαν στήσει ένα κύκλωμα, που 
εξέδιδε πλαστές ιατρικές βεβαιώσεις, με 
τις οποίες είχε καταφέρει να χαρακτη
ριστούν χιλιάδες παράτυποι μετανά
στες -οι οποίοι βρίσκονταν στο κέντρο 
ταυτοποίησης της Σάμου- ως «ευάλω
τοι» και να φύγουν από αυτό το νησί 
για την ηπειρωτική χώρα.

Οπως αποκάλυψε το Open TV στο 
κεντρικό δελτίο ειδήσεων του Σαββά
του, η έρευνα των «αδιάφθορων» της 
ΕΛ.ΑΣ. είχε αποκαλύψει πως πριν από 
περίπου έναν μήνα επτά γιατροί του 
νοσοκομείου του νησιού -δύο νοση

λευτές και ένας μεσολαβητής- είχαν 
καταφέρει να ανοίξουν τον δρόμο σε 
αλλοδαπούς για να προωθούνται στην 
ενδοχώρα.

Οι συνομιλίες που κατέγραψε ο 
«κοριός» της Αστυνομίας συγκλο
νίζουν. «Τα χαρτιά που τους έβγα
λε είναι για ευαλωτότητα άλφα. Είναι 
κουφός, τον βγάλανε κουφό, ότι δεν 
ακούει. Κατάλαβες; Και του βγάλαμε 
“Α” ευαλωτότητα...» καταγράφεται σε 
έναν από τους διαλόγους που ήρθαν 
στη δημοσιότητα.

Εί «ταρίφα» που έπρεπε να δώσει 
κάθε αλλοδαπός για να εξασφαλίσει 
το «πάσο» για την ηπειρωτική Ελλάδα 

ήταν 500 ευρώ. Από 
αυτά, τα 300 πήγαι
ναν στον γιατρό, ο 
οποίος έγραφε την 
ψεύτικη γνωμάτευ
ση, 100 ευρώ έπαιρ
νε ο νοσηλευτής και 
100 ευρώ ο Ιρακινός 
μεσολαβητής, που 
εντόπιζε τους ενδια

φερομένους στο κέντρο ταυτοποίησης 
της Σάμου. Στο σπίτι του μεσολαβη
τή οι αστυνομικοί εντόπισαν μια ατζέ
ντα, στην οποία είχε γράψει περίπου 80 
ονόματα αλλοδαπών, και μάλιστα δίπλα 
στα 54 από αυτά υπήρχαν σημειωμένα 
ποσά σε ευρώ: 500, 480, 450.

Η τιμή, πάντως, άλλαζε αν η περί
πτωση χαρακτηριζόταν πιο εύκολη ή 
πιο δύσκολη. Οι... κανόνες που ακο
λουθούσε το κύκλωμα έγιναν πιο αυ
στηροί όταν ενημερώθηκαν για την πα
ρουσία της Αντιτρομοκρατικής στο κέ
ντρο ταυτοποίησης.

Η ΕΥΠ αποκάλυψε 
τη σπείρα που διευκόλυνε 

χιλιάδες αλλοδαπούς 
να προωθούνται 
στην ενδοχώρα

Μετανάστες που έφτασαν στη Σύμη 
το Σάββατο 7 Σεπτεμβρίου κοιμού
νται στους δρόμους, καθώς στο νησί 

δεν υπάρχει κέντρο φιλοξενίας
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1  Εβγαζαν μετανάστες... κουφούς με ταριφα 500 ευρω
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-09-2019

με ταρίφα 500 ευρώ
Η Τουρκία αυξάνει us ροέβ! 
424αφίξειβ μόνο ίο Σάββατο

ΤΗΝ ΑΝΙΟΥΣΑ έχουν πάρει οι ροές προ
σφύγων και παράνομων μεταναστών από 
τα τουρκικά παράλια προς τα ελληνικά νη
σιά. Εκατοντάδες πρόσφυγες και μετανά
στες έφτασαν στα νησιά του βορείου Αι
γαίου μέσα στο Σαββατοκύριακο.

Οι υπηρεσίες καταγραφής του υπουρ
γείου Μεταναστευτικής Πολιτικής και του 
Λιμενικού κατέγραψαν συνολικά 424 νέ
ους αιτούντες άσυλο στα νησιά του βορεί
ου Αιγαίου από τα μεσάνυχτα έως τις 12 
το μεσημέρι του Σαββάτου 7 Σεπτεμβρίου, 
σύμφωνα με στοιχεία της Γενικής Αστυ
νομικής Διεύθυνσης Βορείου Αιγαίου.

Στη Λέσβο έφτασαν 178 άτομα, στη 
Χίο 114 και στη Σάμο 132, ενώ πληροφο
ρίες αναφέρουν ότι οι αφίξεις συνεχίζο
νται. Αντίστοιχα, την Παρασκευή στα νη

σιά του βορείου Αιγαίου πέ
ρασαν J75 άτομα, 80 στη Λέ
σβο, 25 στη Χίο και 70 στη 
Σάμο.

Στο μεταξύ, οι άνδρες του 
Λιμενικού συνέλαβαν έναν 
Ιδχρονο αλλοδαπό διακι- 

νητή παράνομων μεταναστών, έπειτα από 
καταδίωξη και ρίψη προειδοποιητικών βο
λών. 0 διακινητής μετέφερε με ταχύπλοο 
σκάφος 10 μετανάστες στη θαλάσσια περι
οχή Ακρωτήρι Πράσσου της Σάμου.

Σύμφωνα με το αρχηγείο του Λιμε
νικού, περιπολικό σκάφος του Σώματος 
εντόπισε στην ανωτέρω περιοχή ταχύπλοο 
σκάφος που κινείτο με μεγάλη ταχύτητα, 
ενώ ο χειριστής του αρνείτο να συμμορφω
θεί με τις υποδείξεις στελεχών του Λιμενι
κού. Αφού πραγματοποιήθηκε ρίψη προ
ειδοποιητικών βολών από το Λιμενικό σε 
ασφαλή τομέα, το ταχύπλοο σκάφος ακι- 
νητοποιήθηκε και συνελήφθη ο 1 βχρονος 
χειριστής του.

θα

; στην ε.ε. 
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1  Ύποπτα κρούσματα φυματίωσης στο Νοσοκομείο
Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-09-2019

Επιφάνεια: 253.38 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΝΟΣΗΛΕΥΟΝΤΑΙ ΔΥΟ ΓΥΝΑΙΚΕΣ ΚΑΙ ΕΝΑ 12ΧΡΟΝΟ ΠΑΙΔΙ ΣΤΟ «ΑΧΙΛΛΟΠΟΥΛΕΙΟ»

Ύποπτα κρούσματα 
φυματίωσης στο Νοσοκομείο
Τ

ρεις άνθρωποι που ενδεχομένως να έχουν ασθε
νήσει από φυματίωση, νοσηλεύονται στο Νοσο
κομείο του Βόλου. Πρόκειται για δύο γυναίκες 
(αδελφές) και ένα παιδί αλβανικής καταγωγής 12 ετών. 

Και οι τρεις παραπέμφθηκαν σύμφωνα με αποκλειστι
κές πληροφορίες της e-thessalia.gr στο Νοσοκομείο 
Βόλου από το Κέντρο Υγείας Αλμυρού, αλλά εξετάστη
καν και στο Κέντρο Υγείας Βόλου.
Σύμφωνα με πληροφορίες, νωρίτερα κλήθηκε για 
επιδημιολογική διερεύνηση και η Διεύθυνση Υγείας 
και επέβαλε τη νοσηλεία, ενώ ενημερώθηκε και το 
ΚΕΕΛΠΝΟ. Στο Νοσοκομείο του Βόλου υποβάλλονται 
σε εξετάσεις για να αποδειχθεί εάν ασθένησαν από τη 
μολυσματική νόσο. Σύμφωνα με πληροφορίες από το 
Νοσοκομείο αναζητείται ένα ακόμη μέλος της οικογέ
νειας, που τις τελευταίες ημέρες έφυγε από τον Βόλο 
και βρίσκεται στην Αλβανία. Η μητέρα του 12χρονου

κινητοποιήθηκε από τα συμπτώματα και έσπευσε με 
την αδελφή και το παιδί της στο Κέντρο Υγείας Αλμυ
ρού, όπου αμέσως ξεκίνησε ένας μαραθώνιος εξετά
σεων και για τους τρεις, καθώς μένουν στο ίδιο σπίτι 
και έφεραν την ίδια συμπτωματολογία.Η διάγνωση

της φυματίωσης είναι ενίοτε δύσκολη και οι γυναίκες 
μαζί με το παιδί υποβάλλονται σε αιματολογικές και 
απεικονιστικές εξετάσεων. 0α γίνει επίσης εξέταση 
των πτυέλων, καθώς και βρογχικού εκπλύματος, 
με βρογχοσκόπηση. Η φυματίωση είναι μια σοβαρή 
μεταδοτική ασθένεια, που σε ορισμένες περιπτώσεις 
μπορεί να οδηγήσει ακόμη και σε θάνατο. Για την Ελ
λάδα, αποτελεί σοβαρό πρόβλημα δημόσιας υγείας.Η 
φυματίωση προκαλείται από ένα μικρόβιο που λέγεται 
μυκοβακτηρίδιο της φυματίωσης και σπανιότερα από 
άλλους τύπους μυκοβακτηριδίων. Το μυκοβακτηρίδιο 
της φυματίωσης μπορεί να προσβάλει οποιοδήποτε 
όργανο του σώματος, συνήθως όμως προσβάλλει τους 
πνεύμονες.Τα συμπτώματα της ασθένειας είναι βήχας 
με μεγάλη διάρκεια, πυρετός, νυχτερινοί ιδρώτες, δι
ογκωμένοι λεμφαδένες, αιμόπτυση, απώλεια βάρους 
χωρίς το άτομο να κάνει δίαιτα.
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